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Protokół z LXIV sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

30 listopada 2023 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LX/23 z dnia 31 sierpnia 2023 r.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – 

rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 

5. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę nr LI/586/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 listopada 

2022 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na terenie Obszaru Chronionego Krajobrazu – Biedrusko w zakresie terenu 

zamkniętego, stanowiącego obszary obejmujące działki o numerach ewidencyjnych: 265, 374, 

474, 477, 316, w obrębie geodezyjnym Biedrusko, z późniejszymi zmianami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Suchy Las – rejon ulicy Sprzecznej.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotniki – Plac Sokola.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Chludowo – rejon ulic Szosy Poznańskiej, Golęczewskiej i Poznańskiej.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotkowo – teren aktywizacji gospodarczej w rejonie ulicy Sobockiej. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 

2023-2041. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości 

położonej w Zielątkowie.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości położonej 

w Suchym Lesie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 179/7 w Suchym Lesie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany porozumienia międzygminnego w przedmiocie powierzenia 

Miastu Poznań przez Gminę Suchy Las zadania publicznego polegającego na zagospodarowaniu 

niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych o kodzie 20 03 01 pochodzących 

z tereny gminy Suchy Las w Instalacji Termicznego Przekształcania Odpadów Komunalnych 

w Poznaniu.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Pomoc Gminy Suchy Las w zakresie dożywiania na lata 2024-2028”. 
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19. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego, uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego 

w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Centrum Kultury i Biblioteki 

Publicznej Gminy Suchy Las. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji „Planu Zrównoważonej Mobilności 

dla Metropolii Poznań do 2040 roku”. 

24. Informacja Wójta Gminy Suchy Las o zgłoszonych roszczeniach i wydanych decyzjach w trybie 

ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

25. Informacje:  

 Wójta Gminy,  

 Przewodniczącego Rady Gminy,  

 Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Przewodniczących Komisji Rady, 

 Radnego Powiatowego  

26. Interpelacje i zapytania Radnych. 

27. Wolne głosy i wnioski. 

28. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:03:17*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył LXIV sesję Rady Gminy 

Suchy Las VIII kadencji w dniu 30 listopada 2023 r. o godz. 16:31 witając Radnych oraz gości.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że sesja Rady Gminy 

Suchy Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było dostępne w serwisie 

esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-las.htm. Nagranie 

z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego serwisu odbywa 

się poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny charakter sesji 

nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów 

dotyczących ochrony danych osobowych. 

 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:04:29*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były 

prawomocne. W sesji udział wzięło 14 Radnych, 1 Radny nieobecny – Radny M. Bajer. 

W kolejności Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zebrani mają 

uwagi do porządku obrad sesji. 
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Radna J. Radzięda zawnioskowała o zdjęcie z porządku sesji projektu uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las – 

rejon ulicy Sprzecznej. Radna wskazała, że wniosek o wszczęcie planu składała cyklicznie co parę lat 

i każdorazowo otrzymywała informację, że plan nie może być procedowany dopóki nie zostanie 

uporządkowana kwestia komunikacyjna w tym obszarze. Radna stwierdziła, że w kwestiach 

komunikacyjnych nie wydarzyło się absolutnie nic i należy ściągnąć projekt z porządku obrad. 

Dodała, że można wrócić do rozmów po uzyskaniu wyjaśnień z urzędu gminy.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera nawiązując do wypowiedzi Radnej wskazał, że problem nie jest 

rozwiązany i jest problemem aktualnym i w momencie gdy rozpoczną procedurę planistyczną 

i rozpocznie się przygotowywanie projektu planu miejscowego na pewno tą sytuację trzeba będzie 

uwzględnić. Wójt wskazał, że plan w jakimś stopniu również może wpłynąć na przygotowanie 

rozwiązań komunikacyjnych w tym trudnym jeśli chodzi o komunikacje terenie ale może również 

uwzględnić w swoich funkcjach, zapisach, wskaźnikach brak możliwości optymalnych rozwiązań 

komunikacyjnych i dostosowanie intensywności zabudowy właśnie do takiej sytuacji. Podkreślił, 

że taka jest rola i istota planu. Z drugiej strony stwierdził, że realizowanie inwestycji na podstawie 

wydawanych warunków zabudowy może jeszcze bardziej problem wspominany przez Radną 

uwzględnić, a wywołanie planu zdaniem urzędu da możliwość zawieszania postępowań w zakresie 

wydawania warunków zabudowy na okres do 24 miesięcy, a poza tym stworzyć optymalne warunki 

do przygotowania projektu, który będzie uwzględniał albo utrzymanie optymalnego układu 

komunikacyjnego albo dostosowanie wskaźników do braku takiej możliwości. Wójt podtrzymał 

zdanie prosząc by Rada Gminy przyjęła uchwałę i pozwoliła na rozpoczęcie opracowania 

miejscowego planu.  

 

W kolejności Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgłosił do porządku obrad projekt uchwały 

w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale z dnia 26 października 2023 r. 

w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. Dodał, że druki z uchwałą znajdują się na 

stołach przed Radnymi.  

Radna A. Ankiewicz stwierdziła, że oboje przedmówcy mają rację, gdyż należy wywołać ten plan. 

Radna wskazała, że od samego początku tej kadencji wskazała, że należy zrealizować plany na całym 

terenie bo tylko to daje gwarancje tego, że będzie wszystko zgodnie z planami a nie decyzjami 

o warunkach zabudowy, które dają często dość swobodne możliwości zabudowy. Radna zgodziła się 

z Radną J. Radziędą, że jest to procedura opóźniona o 2 lata, bo mogli być już przy końcu planu, 

a w tej chwili buduje się już tam budynek i nie wiadomo czy nie wybudują się na podstawie decyzji 

WZ kolejne. Dodała, że wtedy będzie rzeczywisty problem komunikacyjny, bo będą się budowały 

dość swobodnie. Wywołanie planu jak wspomniał Wójt w tej chwili zabezpieczy zebranych przez dwa 

lata, że budynki nie będą się tam swobodnie pompować.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku 

Radnej J. Radziędy o zdjęcie z porządku sesji projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las – rejon ulicy 

Sprzecznej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 9: Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., 

Radzięda J., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 5: Ankiewicz A., Hącia Z., Jankowiak M., Prycińska W., Rozwadowski R., 

Wstrzymujących się – 0.  

Projekt uchwały został zdjęty z porządku sesji.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku 

Wójta Gminy Suchy Las G. Wojtery o wprowadzenie do porządku sesji projektu uchwały w sprawie 

oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale numer LXII/732/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 26 

października 2023 r. w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2024. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0.  

Wstrzymujących się – 0.  

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku sesji jako punkt 23. 

 

Nowy porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LX/23 z dnia 31 sierpnia 2023 r.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – 

rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 

5. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę nr LI/586/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 listopada 

2022 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na terenie Obszaru Chronionego Krajobrazu – Biedrusko w zakresie terenu 

zamkniętego, stanowiącego obszary obejmujące działki o numerach ewidencyjnych: 265, 374, 

474, 477, 316, w obrębie geodezyjnym Biedrusko, z późniejszymi zmianami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotniki – Plac Sokola.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Chludowo – rejon ulic Szosy Poznańskiej, Golęczewskiej i Poznańskiej.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotkowo – teren aktywizacji gospodarczej w rejonie ulicy Sobockiej. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 

2023-2041. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości 

położonej w Zielątkowie.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości położonej 

w Suchym Lesie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 179/7 w Suchym Lesie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany porozumienia międzygminnego w przedmiocie powierzenia 

Miastu Poznań przez Gminę Suchy Las zadania publicznego polegającego na zagospodarowaniu 

niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych o kodzie 20 03 01 pochodzących 

z tereny gminy Suchy Las w Instalacji Termicznego Przekształcania Odpadów Komunalnych 

w Poznaniu.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Pomoc Gminy Suchy Las w zakresie dożywiania na lata 2024-2028”. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego, uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego 

w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Centrum Kultury i Biblioteki 

Publicznej Gminy Suchy Las. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji „Planu Zrównoważonej Mobilności 

dla Metropolii Poznań do 2040 roku”. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale numer LXII/732/23 Rady 

Gminy Suchy Las z dnia 26 października 2023 r. w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 

Poznańskiego na rok 2024. 

24. Informacja Wójta Gminy Suchy Las o zgłoszonych roszczeniach i wydanych decyzjach w trybie 

ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

25. Informacje:  

 Wójta Gminy,  

 Przewodniczącego Rady Gminy,  

 Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Przewodniczących Komisji Rady, 

 Radnego Powiatowego  

26. Interpelacje i zapytania Radnych. 

27. Wolne głosy i wnioski. 

28. Zamknięcie sesji. 

  

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LX/23 z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

(00:13:26*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy Radni mają uwagi 

do protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LX/23 z dnia 31 sierpnia 2023 r. 

 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął 

dyskusję.    

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LX/23 z dnia 31 

sierpnia 2023 r. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
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W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0.  

Wstrzymujących się – 0.  

Protokół został przyjęty.  

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Jelonek – rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej (00:15:00*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przypomniał zebranym, 

że w załączniku nr 2 do projektu uchwały znajdują się uwagi, które od pozycji 1 do 18 były już 

poddawane głosowaniu przez Radę. Przewodniczący wskazał, że należy przegłosować jedną uwagę 

nr 19. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las przekazał głos Przewodniczącej Komisji Budżetu, 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii Komisji pod 

kątem opiniowania uwagi nr 19. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja nie uwzględniła uwagi w części nieuwzględnionej przez Wójta.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

uwzględnienia uwagi nieuwzględnionej przez Wójta Gminy Suchy Las nr 19 o treści: „wnosimy 

o zmianę zapisu w uzasadnieniu do uchwały „Nie przewiduje się wydatków gminy związanych 

z realizacją zadań publicznych.” i powrót do zapisu w uzasadnieniu do uchwały z czterech 

poprzednich wyłożeń, który ma brzmienie: „Wydatki gminy związane mogą być przede wszystkim 

z modernizacją i rozbudową infrastruktury technicznej oraz dróg publicznych”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 0, 

Przeciw – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T., 

Wstrzymujących się – 0.  

Uwaga nr 19 nie została uwzględniona.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – rejon ulic 

Złotnickiej i Sosnowej. 
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Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 1: Ankiewicz A. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/744/23. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę nr LI/586/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 

listopada 2022 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego na terenie Obszaru Chronionego Krajobrazu – Biedrusko w 

zakresie terenu zamkniętego, stanowiącego obszary obejmujące działki o numerach 

ewidencyjnych: 265, 374, 474, 477, 316, w obrębie geodezyjnym Biedrusko, z późniejszymi 

zmianami (00:18:44*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały uchylającej uchwałę nr LI/586/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 listopada 2022 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

terenie Obszaru Chronionego Krajobrazu – Biedrusko w zakresie terenu zamkniętego, stanowiącego 

obszary obejmujące działki o numerach ewidencyjnych: 265, 374, 474, 477, 316, w obrębie 

geodezyjnym Biedrusko, z późniejszymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/745/23. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotniki – Plac Sokola (00:20:39*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja nie opiniowała wszystkich pozostałych miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego, ponieważ Radni mają wiele wątpliwości co do kolejnego 

wszczynania kolejnych planów zagospodarowania przestrzennego. Wskazała, że po ostatnim 

podsumowaniu prac planistycznych wiedzą, że gmina proceduje 21 planów zagospodarowania 

przestrzennego. Plany te nie są przyjmowane, bo procedują równocześnie studium i w wielu 

przypadkach w pierwszej kolejności musi być uchwalone studium, a następnie przyjęte będą mogły 

być plany, dlatego nie opiniowali projektów, chcieli dać sobie chwilę czasu do zastanowienia się nad 

decyzją na sesji. Przewodnicząca Komisji wskazała, że jedyne na co komisja chciałaby zwrócić uwagę 

i zwrócić się do Wójta z apelem żeby nie wydawać pieniądze zanadto na te plany, być może warto 

poczekać chwilę nad rozstrzygnięciami już procedowanych planów przez urbanistów. Radna dodała, 

że być może w najbliższym czasie zmieni się ustawa odnośnie planów ogólnych bądź samego terminu 

wejścia planu ogólnego w życie co pozwoli na to, że jeśli będą wszczynać plany i płacić za nie 

a ustawodawca nie zmieni ustawy to pieniądze będzie można wyrzucić do kosza.  

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak sprostował wskazując, 

że procedowanych jest 19 planów, ponieważ jeden został właśnie uchwalony na sesji, a drugi został 

wycofany z procedowania. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały.  

Radny J. Dudkiewicz poinformował, że zgadza się z wypowiedzią Radnej J. Pągowskiej odnośnie 

miejscowych planów natomiast z drugiej strony, jeśli chodzi o ten konkretny plan dotyczący Placu 

Sokoła na terenie Osiedla Grzybowego wniósł o to by przychylić się do wniosku i wszcząć 

postępowanie. Wskazał, że jest to temat, który kilkanaście lat był procedowany w ramach konsultacji 

społecznych i wątpliwości, które były zostały wypracowane. Poinformował, że właściciel kliniki 

weterynaryjnej na wniosek mieszkańców zrealizował na własny koszt dodatkowe 8 stanowisk 

postojowych i zgodził się na wizję, żeby ten budynek nie był rozbudowywany w pionie, a w poziomie. 

Wskazał, że w tym przypadku jest zasadnym by ten wniosek przyjąć.   

Radny Z. Hącia stwierdził, że jeśli chodzi o plan miejscowy dla Chludowa. Wypowiedź została 

przerwana bo Radny chciał odnieś się do kolejnego punktu porządku obrad. 

Radna W. Prycińska w nawiązaniu do słów Radnego Hąci Radna wyraziła opinię, że każdy Radny 

będzie optował za planem dla swojej miejscowości, więc albo Radni podejmą decyzję zgodnie z tym 

co wskazała Przewodnicząca Komisji, żeby podjąć wszystkie plan z dżentelmeńską umową, że nie 

będą wydawać pieniędzy dopóty dopóki nie zmieni się ustawa.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że rozmawiali na ten temat na ostatniej komisji i to on 

wspomniał o tym, że są przymiarki do tego by termin 1 stycznia 2026 roku przedłużyć o 2 lub 3 lata 

co wynika ze stanowiska Związku Urbanistów Polskich. Natomiast zapewne zmiana nie będzie 

dotyczyła samej istoty planu ogólnego jak i funkcji jaką będzie spełniał w całym ustroju 

w samorządach. Wójt podkreślił, że plan ogólny zastąpi studium, będzie określał różne funkcje dla 

różnych obszarów w gminie, będzie prawem miejscowym ale nie będzie mógł w takiej 

szczegółowości decydować o prawie zabudowy, o wskaźnikach, o liniach rozgraniczających, 

o wysokościach, a tą funkcję cały czas będzie miał plan szczegółowy, który będzie musiał być 

realizowany w różnych trybach ale cały czas będzie potrzeba wykonywania planów punktowych, 

miejscowych, które będą określały te warunki. Wójt stwierdził, że nie oglądałby się specjalnie na plan 

ogólny i na czasy, które wprowadza plan ogólny. Natomiast odnosząc się do słów Radnego J. 

Dudkiewicza wskazał, że jest zarówno oczekiwanie mieszkańców, klientów jak i samego 

przedsiębiorcy, który w tej dobrej wierze czeka już kilka miesięcy na przystąpienie do zmiany. 
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Wójt wskazał, że zakładany przez urząd wariant pesymistyczny z dwoma wyłożeniami studium, zatem 

daje to okres lata przyszłego roku daje temu planowi i projektowi szansę na uchwalenie po przyjęciu 

studium w wariancie pesymistycznym. Wójt wskazał, że termin przystąpienia do planu nie jest 

przypadkowy a dostoswany do terminów, które dotyczą studium. Odnosząc się do wypowiedzi Radnej 

J. Pągowskiej jako apelu by zracjonalizować i zintensyfikować prace tak aby planów przyjmowanych 

było więcej niż wywoływanych przyjmuje jako bardzo racjonalne.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman kierując wypowiedź do Wójta 

spytał czy nie jest to jednak data 1 stycznia 2025 r. zatem pozostaje 13 miesięcy. Radny stwierdził, 

że Wójt ma rację, że instytucja planu miejscowego w dzisiejszym rozumieniu nie zanika tylko dzisiaj 

uchwalając plan miejscowy należy patrzeć na studium. Jeśli miałby się pojawić plan ogólny dnia 1 

stycznia 2025 r. to wtedy zapisy planu miejscowego należałoby dostosować do zapisów planu 

ogólnego. W związku z czym część prac wykonane w przyszłym roku przy spoglądaniu na studium 

nie byłoby przydatne w roku 2025, zatem część prac byłaby stracona. Radny wskazał, że rozumie 

również apel Radnej W. Prycińskiej o chociażby chwilowe wstrzymanie się do rozstrzygnięć jakie 

będą prawdopodobnie szybko zapadać w związku z tą ustawą, bo wszyscy czekają na terminy 

i wiadomą jest rzeczą, że urbanistów jest zbyt mało by wszystkie plany ogólne w czasie uchwalić.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera podkreślił, że data obowiązywania planu ogólnego to 1 styczeń 

2026.  

Radny M. Przybylski zwrócił uwagę, że w odniesieniu do rejonu ulicy Sprzecznej Rada nie podjęła 

decyzji o odrzuceniu tego planu, o nieuchwaleniu jego wywołania. Radny wskazał, że podjęli jedynie 

decyzję o tym, że przesuwają procedowanie planu co najmniej o miesiąc i taka jest wymowa 

głosowania. Radny wskazał, że tak jak wszystkie trzy przedłożone projekty planów mają realną szanse 

powodzenia do tej granicznej daty 2026 roku jak i zakończenia procedury planistycznej. Natomiast 

w stosunku do rejonu ulicy Sprzecznej Radny ma wątpliwości czy udałoby się zakończyć to w ogóle 

w terminie 2 lat. Radny wskazał, że jest to ogromny plan, zarówno w kontekście komunikacyjnym jak 

i pod względem infrastruktury społecznej, a zarys koncepcji by się przydał. Radny przypomniał, 

że plan w sensie zamiarów Rady kiełkuje od dość dawna, gdyż w poprzedniej kadencji z p. 

Małgorzatą Ratajczak już o tym temacie rozmawiali.  

Radny Z. Hącia spytał czy Rada dyskutuje ogólnie nad planami. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak odpowiedział, że dyskusja toczy się 

na temat planu Złotniki – Plac Sokoła.  

Radna A. Ankiewicz wskazała, że będzie dalej apelować by ten plan wywołać. Wskazała, że jest 

potrzebna niewielka zmiana. Wyraziła opinię, że będzie apelowała o wywołanie każdego planu. 

Dodała, że na terenie jest plan natomiast chcą pomóc przedsiębiorcy i niewiele zmienić w tym planie, 

więc procedowanie zdecydowanie powinno zmieścić się w ciągu roku. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotniki – Plac Sokola. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0,  
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Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/746/23. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Chludowo – rejon ulic Szosy Poznańskiej, Golęczewskiej 

i Poznańskiej (00:33:43*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że nie będzie 

przekazywał głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. 

Pągowskiej w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały, ponieważ Komisja nie 

opiniowała projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały.  

 

Radny Z. Hącia wskazał, że plan, który ma być procedowany jest planem, który czeka praktycznie 

trzy kadencje. Radny podkreślił, że jest wykonana cała infrastruktura techniczna jak gaz, prąd, woda 

czy światłowód. Radny wskazał, że budują się w tym rejonie domy na podstawie decyzji WZ ale 

należy tern teren uporządkować, gdyż jest to teren w środku wsi. Radny dodał, że o plan wnioskowali 

również właściciele gruntów i wnosi by Rada przychyliła się i pozytywnie zaopiniowała plan.  

Radna A. Ankiewicz odnosząc się do swojej poprzedniej wypowiedzi wskazała, że przy każdym 

planie będzie apelować by nad nim zagłosować.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Chludowo – rejon ulic Szosy Poznańskiej, Golęczewskiej i Poznańskiej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Pągowska 

J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 1: Łączkowski K.,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/747/23 

Radny K. Łączkowski zgłosił do protokołu, że pomylił się w głosowaniu i głosował za podjęciem 

uchwały.  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotkowo – teren aktywizacji gospodarczej w rejonie ulicy 

Sobockiej (00:37:00*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że nie będzie 

przekazywał głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. 

Pągowskiej w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały, ponieważ Komisja nie 

opiniowała projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. 

 

Radny M. Przybylski tak jak wspominał na ten plan czekają mieszkańcy z rejonu ulicy 

Kochanowskiego i jest on pewnym kompromisem przy uchwalaniu tzw. planu miejscowego pod 

terminal intermodalny. Przy okazji Radny podziękował Wójtowi za przeprowadzenie skutecznych 

negocjacji z KOWR-em oraz urzędnikom zaangażowanym w sprawę. Radny wskazał, że plan nie 

budzi kontrowersji, jest wbrew pozorom rozległy obszarowo ale nie budzi większych kontrowersji 

i uważa, że szybko zostanie uchwalony.   

Radny J. Dudkiewicz kierując pytanie do Wójta wskazał, że rozmawiali o tym obszarze przy okazji 

rozmów o planie powyżej drogi S11. Radny wskazał, że wywołanie tego planu powinno obejmować 

trzy dodatkowe działki przy granicy gminy Suchy Las nr 100/19, 98/3 i 94/14, gdyż dyskutowali na 

ten temat kilka miesięcy temu. Radny stwierdził, że rozmawiano o tym żeby objąć planem również te 

działki by od razu pewną, znaną zebranym  kwestię jednoznacznie ustalić. Radny stwierdził, że 

zebrani wiedzą co w tym rejonie przyszłościowo chcą zrobić i może warto w tej procedurze tą sprawę 

również objąć.  

Radna A. Ankiewicz zaapelowała do Wójta by również te trzy działki do planu przyłączyć z rowem, 

dlatego by zamknąć obszar planami. Pozostawienie tych działek pozwala na uzyskanie decyzji WZ, 

więc wnosi by Wójt wyraził zgodę na poszerzenie terenu o te działki.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że ze zmianą granic opracowania nie pa problemu, bo 

na sesji robili to wielokrotnie. Natomiast odpowiadając na pytanie zadane na komisji i zadane przez 

Radnego J. Dudkiewicza wskazał, że KOWR w porozumieniu z gminą zgodził się na nie obejmowanie 

tych działek planem miejscowym. Wójt wskazał, że powód jest prosty, gdyż z Gminą Rokietnica 

uzgadniają zarysowany w opracowaniach studialnych w gminie Rokietnica i w studium gminnym, 

układ komunikacyjny, który będzie takim planem, zajawką pod układ komunikacyjny ostatniej części 

ulicy Nowo Obornickiej. Wójt odnosząc się do Radnych spytał czy ewidencyjnie zwrócili uwagę, że 

zupełnie po lewej stronie jest granica z gminą Rokietnica i planowana jest tam delta planowanego 

układu łączeniowego. Wójt stwierdził, że należałoby sobie wyobrazić gdyby nanieśli na to plan 

miejscowy to mając przed sobą bardzo długą perspektywę dochodzenia do projektu tej drogi 

naraziliby się na odszkodowanie za drogę, która pojawiłaby się w planie miejscowym. Stąd uznali, że 

lepiej zostawić to na poziomie opracowania studialnego, nie tworzyć potencjalnego odszkodowania 

pod szeroki korytarz wylotowy drogi nie mając uzgodnienia z gminą Rokietnica. Dodał, że uznali iż 

lepiej zostawić to pod albo opracowanie planistyczne albo pod specustawę drogową gdyby na 

przykład inwestor, który budowałby tą drogę wykonał to specustawą, ZRIDem to wtedy 

odszkodowanie byłoby po funkcji aktualnej zatem rolnej a nie po funkcji wskazanej w planie. Wójt 

podkreślił, że nikt z zebranych na sesji nie chciałby poszerzając granic opracowania planu wpisywać 

tam roli, na co prawdopodobnie również KOWR zareagowałby negatywnie. Dodał, że KOWR 

również patrzy na te działki, które dzisiaj w Studium mają jakąś gwarancję aktywności gospodarczej, 

za chwilę zapewne będą mieli to zagwarantowane i przeniesione w planie ogólnym ale niechętni 

byliby żeby wpisywać rolę pod te działki tylko po to, by nie płacić wysokiego odszkodowania za 20 

lat. Wójt wskazał, że uznali, że lepiej będzie te działki wyłączyć, one mają w studium układ 

komunikacyjny i niech tak na razie pozostanie. Wójt wskazał, że taka jest propozycja.  

Radna A. Ankiewicz wskazała, że obawia się, że może powstać kazus ulicy Obornickiej. W planie 

zagospodarowania można wpisać rezerwę pod układ drogowy i Radna wskazała, że obawia się, by nie 

zdarzyło się tak, że uchwalą plan na wskazanym terenie, teren ten zostanie rolą jak jest dziś, a później 

okaże się, że ktoś wystąpi o WZ i nie będzie podstawy do odmówienia wydania WZ i upragniona 

Nowo Obronicka nie powstanie, bo ktoś dostanie decyzje WZ. Radna wskazała, że jest to kwestia 
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tylko wywołania planu i zawsze można to zmodyfikować ale istnieje możliwość, że stanie się to samo 

co z ulicą Obornicką, że nie wywołano planu i powstały bloki na decyzjach WZ. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak kierując pytanie do Radnej A. 

Ankiewicz spytał czy złożony przez nią wniosek był wnioskiem formalnym.  

Radna A. Ankiewicz stwierdziła, że chciałaby aby Wójt się do tego odniósł. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że jest przeciwny temu by dziś planować na tych 

działkach układ komunikacyjny. Wójt stwierdził, że z procedurą planistycznym byłby problem gdyby 

KOWRowi wskazać rezerwę pod układ drogowy. Wójt wyraził opinię, że to co jest w studium jest 

bezpieczniejsze pod układ drogowy bo jest tam w większości na tych działkach po stronie gminy 

zieleń. Jest to zdecydowanie bezpieczniejsze rozwiązanie i pytanie czy jest sens wywoływać plan by 

wpisać w nim tereny zielone, czy nie lepiej zostawić tak jak jest. 

Radna A. Ankiewicz wskazała, że obawia się decyzji WZ, która może powstać nawet dziś, ponieważ 

obok jest plan i w momencie gdy ktoś wystąpi o tą decyzję WZ, nabędzie od KOWRu i wystąpi to 

gmina nie jest już w stanie nic zrobić. Wskazała, że SKO wyda taką decyzje WZ. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że na temat granic opracowania planu była 

rozmowa z KOWR, który odnosi się pozytywnie do projektu i odnosi się negatywnie do propozycji 

rozszerzenia tego planu. Wójt wskazał, że przed chwilą na sesji Radni pozytywnie odnieśli się do 

zdjęcia z porządku obrad planu, gdzie kolejne dwie decyzje WZ zablokują 10 ha terenu, a rozmawiają 

aktualnie o potencjalnej wyimaginowanej decyzji WZ, która dotyczyłaby na pewno aktywizacji 

gospodarczej, bo innej opcji tutaj nie ma. Podkreślił, że decyzja WZ dotyczyłaby zabudowy 

produkcyjno-magazynowej. 

Radny M. Przybylski zwrócił uwagę, że przedmiotowe działki, o który toczą spór można procedować 

w odrębnym planie jeśli zajdzie taka konieczność. Zgodził się z Wójtem, że próby renegocjacji 

z KOWRem mogą się zakończyć negatywnie, a na ten plan czekają znacznie dłużej niż planowali. 

Radny stwierdził, że kombinowanie przy tym planie w jego przekonaniu nie ma najmniejszego sensu, 

jeśli chcą go uchwalić. 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że z racji działań czysto zawodowych wie, że wokół tego typu 

obszarów zainteresowanie potencjalnych inwestorów już jest. Dodał, że nie chodzi o zabudowę 

mieszkaniową czy tego typu inwestycje a raczej właśnie o zabudowę magazynową ewentualnie 

produkcyjną. Wskazał, że są to informacje daleko niezidentyfikowane, natomiast generalnie zaczęło 

się zainteresowanie wokół tego tematu gdy padła decyzja o zainwestowaniu północnej strony 

obwodnicy S11. Radny przywołał kazus okolic ulicy Mateckiego w Poznaniu, gdzie miał przyjemność 

również rozmawiać na te tematy zawodowo i tam urzędnicy wydawali zgody na kolejne zabudowy 

mieszkaniowe i sami sobie dzisiaj plują w twarz, gdyż występowanie o decyzje WZ w tym terenie, 

gdzie nie ma planu spowodowało, że dziś jest tam poważny problem przy Nowej Obornickiej, które 

planuje Miasto Poznań. Dodał, że szukają rozwiązań ale będą kosztować drożej z uwagi na problemy 

akustyczne. Wskazał, że szanuje bardzo dużą wiedze Wójta i duże rozpoznanie tematu ale obawia się 

tak jak Radna A. Ankiewicz, że na pewnym momencie zabraknie determinacji, bo nie będzie 

możliwości zablokowania działań wokół tego terenu, przeciwnych temu co chce gmina. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odnosząc się do przedmówców wskazał, że większości 

wypowiedzi w tej sprawie mają rację. Z jednej strony jest ryzyko ponoszenia kosztów przedwcześnie 

a z drugiej strony zabudowanie terenu dla przyszłego inwestora będzie kłopotem, bo pojawią się 

budynki, które zmuszą do poszukiwania korytarza takiego, żeby nie narazić się na dodatkowe 

odszkodowania w przypadku rozbiórki gdyby nie było innej możliwości dojścia do jakiegoś styku 

drogowego i wprowadzenia korytarza. Wójt wskazał, że wiedzą, że w studium jest niemożliwe, ale 

chce zwrócić uwagę na subtelność, o której mówili, że plan ogólny będzie różnił się od studium tym, 

że będzie prawem i to on będzie narzędziem do tego żeby w sposób skuteczny takie korytarze bez 

konieczności opracowywania szczegółowych planów projektować. Wójt stwierdził, że dziś można 
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wykorzystać jedną z dróg. Poinformował, że jedną z dróg jest odrębny plan, po uzgodnieniu 

z KOWRem zasad, a następnie przystąpienie dla tego terenu prawdopodobnie wspólnie z Gminą 

Rokietnica. Wójt wskazał, że projektant studium kontaktuje się w sprawie północnego styku z Gminą 

Rokietnica żeby to wspólnie uzgodnić. Bądź wskazał, że po przystąpieniu do opracowania planu 

ogólnego ten układ komunikacyjny dla tych działek również wprowadzić i będzie to funkcjonowało 

jako prawo miejscowe w planie ogólnym i jednocześnie w planie ogólnym będzie mogło wskazywać 

cały przebieg, nie tylko końcówkę. Podkreślił, że zebrani rozmawiają o dwóch działkach, po których 

przebiegałaby końcówka jakiejś drogi, zapewne drogi o klasie G lub GP, a gmina w planie 

zawyrokowałaby, że droga ma przebiegać w jednym miejscu a przyszły inwestor drogi stwierdziłby, 

że ma inny pomysł na przykład odsunięty o 30 metrów lub 100 metrów z innej strony. Wójt wskazał, 

że powinni ten plan dać możliwość stworzenia planu, który jest towarzyszący planowi przyjętemu 

wcześniej dla aktywizacji gospodarczej na północy S11. Jest to plan, o który wnioskowali mieszkańcy 

osiedla Kochanowskiego jako plan bezpiecznik, który zapewni tereny aktywizacji gospodarczej 

z północnej strony, a jednocześnie zapewni bezpieczne rozwiązanie dla mieszkańców rejonu 

Kochanowskiego. Wójt zaapelował do radnych by przyjąć plan w takich granicach opracowania 

z opcją dalszej dyskusji. Dodał, że przedstawią wyniki rozmów z Gminą Rokietnica i wtedy Rada 

podejmie decyzję, czy podejmą odrębny plan miejscowy czy będą szli w kierunku planu ogólnego.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman poprosił o wskazanie czego 

dotyczą rozmowy z Gminą Rokietnica i czy dotyczą wyłącznie studium. Radny dodał, że Rokietnica 

nie proceduje w tej chwili zmiany studium po swoje stronie. Dodał, że korytarz pod S11 w aktualnym 

studium Rokietnicy jest poprowadzony dokładnie po granicy z Gminą Suchy Las.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że gmina robi studium a Rokietnica przymierza 

się do planu, gdyż vis-a-vis POZBRUKU Rokietnica chce robić plan pod aktywizację. Starają się by 

zapisy w Studium były kompatybilne z zapisami planu miejscowego Rokietnicy. Dodał, że sprawę 

przekazano autorce studium. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman odnosząc się do słów Wójta 

spytał czy naprzeciwko POZBRUKU ale po północnej stronie S11 czy będą też obejmować tereny po 

południowej stronie przy granicy z Gminą Suchy Las. Bo jeżeli tak to musieliby zapisać w planie 

rozwiązania do Nowo Obornickiej.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że weszli w dyskusję, w zakres kompetencji 

urzędników z Rokietnicy, gdyż to od nich będzie zależało jak poprowadzą granice planu. Dodał, 

że fajnie by było gdyby zaprojektowano w planie miejscowym układ drogowy, który podlegałby już 

podziałom geodezyjnym i całej procedurze ale wyraził opinię, że też to przeanalizują i nie będą 

podejmować ryzyka wprost wskazując, że już w planie miejscowym jest dedykowany wlot do drogi 

powiatowej, która miałaby być tym spinaczem dla przyszłej drogi wylotowej na północ. 

Wójt stwierdził, że dyskusja nie mając konkretnych informacji. Stwierdził, że kiedyś dostaną 

dokumenty do uzgodnienia jako gmina sąsiadująca, więc będą wiedzieć jaki wariant wybrano ale teraz 

mogą robić to za pomocą projektantki studium.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że radni również 

powinni tego tematu pilnować i być może kontaktami towarzyszko-prywatnymi podpytywali by 

Rokietnica nie zapomniała o tej sprawie. Dodał, że na konferencji, która się odbyła w Suchym Lesie 

Wójt Derech wskazał, że korytarz zostanie utrzymany w Rokietnicy.  

Radna J. Pągowska spytała co przyspieszyło działania związane z procedowaniem tego przebiegu 

ulicy Nowej Obornickiej odnośnie spotkania i konferencji, którą przygotowało Stowarzyszenie Gmina 

Obywatelska Suchy Las, gdyż wcześniej nie było o tym mowy i miała wrażenie, że uciekają od tego 

tematu, a temat znacznie przyspieszył. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera spytał czy Radna odnosi swoje pytanie do prowadzonej dyskusji 

na sesji czy do niektórych informacji, które przedstawił na posiedzeniu komisji w sprawie działań 



14 

 

gminy w Poznaniu. Globalnie wskazał, że szczegółowo może się opowiedzieć na temat tego co jest 

gdyż sprawy nie przyspieszyły od wczoraj czy od konferencji z dnia 25 września. Wójt wskazał, że 

one się działy, były na deskach projektantów od wielu lat i wielu miesięcy. Wójt stwierdził, że dwa 

projekty SWECO oraz SAFAZ są realizowane w zasadzie od listopada 2021 roku, gdy podpisano 

porozumienie, ale to jeśli chodzi o część dolną. Teraz rozmawiają o części górnej zwanej potocznie 

Nowo Obornicką i w tej górnej części w zasadzie niewiele, mówią o planie miejscowym, 

o utrzymaniu korytarza. Formalnie sprawa się zdaniem Wójta na pewno mocno zmieni kiedy uda się 

te zapisy przenieść do planów ogólnych i gdy będą prawem miejscowym. W części dolnej dzieje się 

sporo. Wójt wskazał, że teraz nie chcąc zabierać głosu może się do tego odnieść w informacjach wójta 

i powiedzieć o tym bardzo ciekawym i ważnym etapie dla tego projektu. Dodał, że przekaże 

informacje w informacjach Wójta.  

Radny J. Dudkiewicz stwierdził, że szanując wiedzę Wójta w tym temacie on ma doświadczenie 

w tym względzie. Wskazał, że są w zupełnie innym momencie niż kilkanaście lat temu w tej sprawie. 

Stwierdził, że rozumie, że być może muszą tylko w tej formule i w tym zakresie wywołać plan w tym 

rejonie ale apeluje bo praca nad studium czy nad planem ogólnym to jest czas i ma świadomość tego 

co się dzieje wokół tego również w zakresie działań gminy Rokietnica i obawia się, że za parę 

miesięcy staną przed dylematem, że dookoła naprawdę się pobuduje i zostaną trochę jak z ręką 

w nocniku i będą dużo większe odszkodowania, bo tam się coś naprawdę pobuduje. Radny stwierdził, 

że nie jest to widzimisię gdyż te tereny stają się wyjątkowo atrakcyjne, gdyż są przy samym węźle 

Złotkowo. Radny stwierdził, że jeśli można wywołać procedurę, nie w tym trybie tylko w innym to 

jednak trzeba wywołać procedurę, która pozwoli zabezpieczyć ten teren pod to co jest nieuniknione. 

Radny wskazał, że na sesji będą rozmawiać o szeroko rozumianej mobilności w aglomeracji 

poznańskiej i bardzo wiele jest przykładów mówiąc o planie do 2040 roku i dalej, gdzie brak wizji 

tego, co będą robić w danym obszarze powoduje, że przysypia się w pewne momenty, które można 

zrealizować. Radny wskazał, że rozumie, że potrzebują środków i o tym właśnie mówią, bo po to chcą 

te miejsca i takie sytuacje wykorzystywać żeby być przygotowanym na ewentualne pozyskiwanie 

środków zewnętrznych. Radny wskazał, że ma świadomość o jakich kosztach jest tutaj mowa ale jeśli 

z determinacją nie zaczną teraz tego pokazywać w tym sąsiadom z Rokietnicy to prześpią moment 

i potem okaże się, że nie ma wyjścia jak w przykładzie Mateckiego.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zaproponował by nie rozmawiać już o WZ i o ryzyku. Wójt 

wskazał, że teren jest KOWRu, a wniosek o warunki zabudowy może wnieść każdy. Wójt 

poinformował, że jak się spojrzy na zasady, które obowiązują przy dysponowaniu terenami Skarbu 

Państwa to nie ma takiej opcji żeby teren mógł nabyć ktoś kto wcześniej wystąpił o decyzję WZ. Wójt 

podkreślił, że jest to jedno z głównych założeń, ponieważ w przypadku terenu Skarbu Państwa 

obowiązuje zasada przetargowa przy nabywaniu gruntów przy równoczesnej zgodzie dyrektora czy 

w przypadku jakiejś określonej wartości ministra, który decyduje o przekazaniu tego gruntu. Wójt 

podkreślił, że teren jest KOWRu, więc nie ma dziś ryzyka, że pojawi się znienacka inwestor. Wójt 

odnosząc się do wypowiedzi Radnego J. Dudkiewicza wskazał, że ten odnosi się do inwestora a nie 

mówi o dokumencie WZ, który będzie w obiegu formalnym, tylko Radny mówi o ryzyku pojawienia 

się inwestora, który postawiłby tam budynek. Wójt poinformował, że dopóki teren należy do KOWR 

ryzyko, o którym rozmawiają na sesji jest praktycznie zerowe w ocenie Wójta. Dodał, że własność 

Skarbu Państwa zabezpiecza to, że nie muszą szybko biec z tym terenem do uchwalenia planu 

zabezpieczającego. Natomiast z drugiej stronny to, że teren jest Skarbu Państwa to nie zmienia faktu, 

że siedzą tam ludzie, którzy z niego korzystają i nie pozwolą w żaden sposób obniżyć wartości tego 

terenu i zamknąć możliwość uchwalenia planu w przyszłości, gdyby taka potrzeba się pojawiła czy 

decyzja o zbyciu terenów, który z wyłączeniem terenu pod przebieg czy pod układ drogowy mógłby 

być zbywany. Wójt zaapelował by uchwalić przystąpienie do tego planu w granicach 

zaproponowanych w projekcie.  
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Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotkowo – teren aktywizacji gospodarczej w rejonie ulicy Sobockiej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0.  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/748/23 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 

(01:09:59*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że chciałby zgłosić autopoprawki do projektu uchwały. 

Dodał, że niestety na sesji jest nieobecna Skarbnik Gminy Suchy Las z uwagi na chorobę i trzeba 

wybaczyć jej nieobecność. Wójt wskazał, że autopoprawki zostały przygotowane i zostały dostarczone 

radnym. Wójt wskazał, że zapewne nie omówi ich tak profesjonalnie jak pani Skarbnik. W jednym 

przypadku chcą zgłosić konieczność zachowania monolitycznego podejścia do ekspertyzy czy studium 

wykonalności i pozostawienia środków dla straży pożarnej w Golęczewie. Pani Wice Wójt przedstawi 

to szczegółowo. Wnioskują o pozostawienie kwoty, gdyż jeśli chcą przeznaczyć kwotę na wykonanie 

studium wiedząc, że ostateczny termin składania wniosków to 22 grudnia w tym postępowaniu 

naborowym to muszą mieć pewność, że zdążą z wykonaniem studium i przeznaczeniem do 

15.000,00 zł środków. Dodał, że sens wykonania tego studium wykonalności jest wtedy gdy rada da 

informacje, że wkład na samochód jest zagwarantowany w uchwale budżetowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o precyzyjne wskazanie czy 

Wójt zgłasza jedną autopoprawkę czy autopoprawki oraz o wskazanie ile ich jest. Poinformował, że 

po wprowadzeniu autopoprawek do budżetu będą wówczas rozmawiać o pozycjach. Wskazał, 

że pierwsza jest z dnia 28 listopada dotycząca wydatków bieżących.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował że są trzy autopoprawki. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że Radni mają dwie. 

Stwierdził, że autopoprawek było dużo, a autopoprawki są również do WPF. Wskazał, że zgodnie 

z dokumentem pierwszą autopoprawką jest autopoprawka z dnia 28 listopada 2023 r. do projektu 

uchwały zmiany budżetowej na rok 2023, wydatki bieżące. Następnie poinformował, że Radni 
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otrzymali taki dokument o nazwie zestawienie zmian planu wydatków od 30 listopada 2023 r. wydatki 

majątkowe i spytał czy jest to autopoprawka nr 2.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zawnioskował o przerwę.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził przerwę w obradach.  

 

Przerwa (01:16:47*) 

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wznowił obrady (01:37:35*) 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że chciałby zgłosić dwie autopoprawki. 

Autopoprawka nr 1 dotycząca wydatków i dochodów bieżących i majątkowych z 28 listopada i to jest 

jeden pakiet, związanych ze zwiększeniem subwencji. Autopoprawka nr 2 sprostowania oczywistej 

omyłki, która nie wprowadza zmian finansowych tylko zostało to odjęte nie z tego zadania i jest to 

autopoprawka dotycząca 1 mln zł na zadaniu Suchy Las budowa ulic Krętej i Łąkowej, które powinno 

być zmniejszeniem i przeniesieniem. Dodał, że będą o tym rozmawiać również przy WPF. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia do projektu uchwały autopoprawki nr 1 Wójta Gminy Suchy Las z dnia 28 listopada 

2023 roku do projektu zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0.  

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka nr 1 została wprowadzona. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia do projektu uchwały autopoprawki nr 2 Wójta Gminy Suchy Las w sprawie dokonania 

zmian w zestawieniu zmian planu wydatków od 30 listopada 2023 roku, wydatki majątkowe, wiersz 

siódmy zadanie IBI-WPF-2021-0003 Suchy Las budowa ulicy wraz z chodnikiem na ul. Krętej 

i Łąkowej poprzez zmniejszenie o 1.000.000,00 zł. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0.  

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka nr 2 została wprowadzona. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. 

 

Radna J. Pągowska spytała o zdjęcie z inwestycji Suchy Las budowa ulic wraz chodnikiem na ulicy 

Krętej i Łąkowej w kwocie 1.000.000,00 zł będzie przesuwane w WPF na kolejny limit w 2024 roku. 
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Radna J. Radzięda złożyła wniosek o zdjęcie kwoty 15.000,00 zł z nowego zadania pn.: „obowiązek 

przygotowania analizy finansowej do wniosku o dofinansowanie na zakup wozu strażackiego dla OSP 

Golęczewo.” 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok zwróciła uwagę i przypomniała, że jest to wymóg 

konkursu, który jest obligatoryjny, zatem przygotowanie dokumentu, że takie wydatkowanie jest 

zasadne i bez tego dokumentu, na który potrzeba czasu nie będą mogli wnioskować o środki 

w autopoprawce, która będzie składana przy WPF. Podkreśliła, że tak jak wszyscy wiedzą każde 

dokumenty wymagają czasu. Odnosząc się do propozycji z komisji, by przenieść punkt na następną 

sesję wskazała, że niestety to spowoduje, że mając wynik radnych wieczorem 18 grudnia a dzień 22 

grudnia jest termin złożenia wniosku o dofinansowanie to oznacza, że pracownicy będą mieli dwa dni 

na przygotowanie dokumentacji i żadnej szansy na potencjalne problemy techniczne, które ostatnimi 

czasy lubią się zdarzać. Zastępczyni Wójta dodała, że jeśli na sesji padnie decyzja, że środków nie 

będzie to nie ma sensu tego robienia, bo za miesiąc może być taka sama sytuacja. Zastępczyni Wójta 

wniosła o wprowadzenie 15.000,00 zł, które nie są w 100% wartością ostateczną, gdyż może być to 

kwota mniejsza. Wskazała, że należy pamiętać, że w wyniku roszad, tego potencjalnego 

dofinansowania jedynym kosztem jaki gmina poniesie na zakup nowego wozu strażackiego 

z wyposażeniem do możliwości gaszenia samochodów elektrycznych będzie to kwota do 15.000,00 zł. 

Zastępczyni Wójta wyraziła opinię, że nie jest to wartość, o którą należy kruszyć kopię.  

Radna W. Prycińska wskazała, że częściowo Pani Wójt odpowiedziała na jej pytanie, bo 

w końcowym zdaniu powiedziała, że jedynym kosztem wymiany tych aut będzie tak naprawdę kwota 

15.000,00 zł. Radna wskazała, że uzyskali wykaz pojazdów ale prosili również o informację czy jest to 

w pełni wyposażony samochód. Wskazała, że jest to ważna informacja i to ją przekonuje ale chciałaby 

uzyskać odpowiedź.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok potwierdziła, że koszty, które są przewidywane 

w dofinansowaniu są związane z pełnym wyposażeniem i nie będzie dodatkowych elementów 

do dokupienia. Część sprzętu, który będzie niezbędny do nowego samochodu będzie przeniesiony 

z obecnego. Nie będzie potrzeby doposażania.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że nie jest to 

odpowiedź na pytanie Radnej ponieważ to nie będzie 15.000,00 zł tylko to będzie 15.000,00 zł plus 

510.000,00 zł minus kwota za jaką uda się sprzedać samochód. Stwierdził, że jeżeli samochód uda się 

sprzedać za 400.000,00 zł to koszt dla gminy wyniesie 125.000,00 zł.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok potwierdziła to co powiedziała, że jest to potencjalny 

jedyny koszt jaki gmina poniesie, ponieważ jeśli po otrzymaniu promesy w przypadku otrzymania 

dofinansowania nie uda się sprzedać strażakom OSP Golęczewo samochodu za taką kwotę, która 

zrekompensuje różnicę między dofinansowaniem a sprzedażą to samochód nie będzie sprzedawany, 

a w związku z tym nie będą również realizować wniosku.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zgodnie z tym co powiedziała 

Pani Wice Wójt wskazał, że samochód musiałby zostać sprzedany za równowartość kwoty 

510.000,00 zł, tej która jest w WPFie na wkład własny. Poinformował, że na komisji otrzymali 

informację, że samochód jest wart około 450.000,00 zł. W kolejności spytał czy to strażacy z OSP 

będą sprzedawać samochód czy to gmina będzie sprzedawać samochód. Dodał, że na komisji 

rozmawiali o tym, że po stronie dochodowej zostanie wprowadzona do budżetu gminy wartość tego 

samochodu i była mowa o 450.000,00 zł, a w rozmowie ze Skarbnik Gminy uzyskał informację, 

że będzie dżentelmeńska umowa, że ta kwota pojawi się w budżecie na rok 2024. Dodał, że na komisji 

rozmawiali o tym, żeby ona pojawiła się w zmianie budżetowej równoległej do zmiany WPF 

związanej z wprowadzeniem tej kwoty 510.000,00 zł dnia 18 grudnia na sesji. Radny stwierdził, 

że sprawa się rozmija.  
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Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok stwierdziła, że nie do końca się to rozmija, ponieważ 

18 grudnia to już będzie za późno na wprowadzenie, bez tego co Pani Skarbnik zaproponowała 

w autopoprawce do WPF. Pani Skarbnik nie będzie miała możliwości podpisania oświadczenia jako 

beneficjenta, ponieważ beneficjentem będzie gmina, że gmina posiada środki na zabezpieczenie tego 

wkładu własnego. Odnosząc się do sprzedaży wozu wskazała, że to czy będzie to sprzedawać gmina 

czy OSP to jest oczywiście rzecz istotna, gdyż tak jak rozmawiali na komisji formalnie beneficjentem 

jest gmina, zatem sprzedawać auto też będzie gmina. Wskazała, że wyraziła się skrótowo i zgadza się, 

natomiast musi odbyć się to w sposób formalny. Potwierdziła, że jeśli oferta na sprzedaż samochodu 

będzie niższa niż pokrycie różnicy to sprzedaż nie nastąpi, a samochód zostanie. Nie będą wykładać 

ze środków gminnych więcej niż do 15.000,00 zł.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że rozumie, że robią to 

prawie bez kosztowo, jednak ma ku temu wątpliwości i mówią o samochodzie specjalnym średnim, 8-

letnim z przebiegiem 16.000 km.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że nie rozumie co 

stoi na przeszkodzie żeby ten samochód wpisać po stronie dochodowej czy kwoty sprzedaży tego 

samochodu po stronie dochodowej. Wskazał, że jeżeli uchwała o przyjęciu do WPFu kwoty 

510.000,00 zł zostanie podjęta 18 grudnia to Pani Skarbnik zdąży podpisać oświadczenie o posiadaniu 

środków do 22 grudnia. Radny stwierdził, że kością niezgody, w tej chwili jest ewentualnie kwota 

15.000,00 zł, o które zawnioskowała Radna, bo jeśli ta kwota zostanie zdjęta to nie będzie analizy 

i nie będzie możliwości przygotowania jej w tak krótkim czasie. Stwierdził, że jeśli po stronie 

dochodowej pojawi się gwarancja, że gmina nic więcej do tego nie dołoży to można rozważać zakup 

tego samochodu, cedując odpowiedzialność za wymianę 8-letniego samochodu w gminie na 

dotacjodawcę. Radny stwierdził, że dotacjodawca nie powinien takiej dotacji udzielić na wymianę tak 

nowego samochodu.  

Radna J. Radzięda poinformowała, że w ślad za wnioskiem o zdjęcie 15.000,00 zł jeżeli zostanie 

przyjęty przez radę złoży wniosek o zdjęcie tej pozycji z autopoprawki do WPFu. Radna wskazała, 

że Zastępczyni Wójta mówiła, że koniecznie przyda się ten samochód, ponieważ ma system do 

gaszenia elektryków. Poprosiła o szczegóły ponieważ powszechnie znane są 3 sposoby gaszenia 

samochodów elektrycznych, czyli wrzucenie palącego się elektryka do specjalnego kontenera 

i zamknięcie do odcięcia tlenu i są w Polsce takie trzy kontenery, druga opcja to jest zakup 

specjalnego plandeko-basenu, w który się wkłada samochód i zamyka do odcięcia tlenu, a trzecia 

wersja to sprzęt Cobra, który jest już w Golęczewie, który w jakimś stopniu nadaje się do ugaszenia. 

Radna poprosiła o konkrety, czym ten samochód ma się różnić i w jaki sposób przyda się do gaszenia 

elektryków.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok stwierdziła, że nie bardzo wyobraża sobie korzystania 

z pierwszych dwóch rozwiązań na drogowych wypadkach, do których najczęściej jeździ jednostka 

będąca w krajowym systemie zawiadamiania. Trzeci wymieniony system jest prawie, że prawidłowy 

z małym niuansem, że Cobra nie ma certyfikatu ani żadnych dokumentów zezwalających na gaszenie 

urządzeń elektrycznych będących pod napięciem. Wskazała, że to co proponują strażacy z Golęczewa 

to jest Cut Lanca i jest to urządzenie do gaszenia pojazdów elektrycznych i fotowoltaiki będących pod 

napięciem. System ten ma stosowne badania, które pozwalają na prowadzenie procesu, który pozwala 

na wykorzystanie w głównej mierze nie wody, a pary wodnej pod wysokim ciśnieniem, co powoduje 

zminimalizowanie niebezpieczeństwa przeskoczenia iskry i może być bezpiecznie podawana mgła 

wodna do 265 kW. Wskazała, że zatem nie jest potrzebny do wożenia na samochodzie strażackim 

żaden kontener, żadna płachta nie mówiąc o tym, że jak się palą zwłaszcza samochody elektryczne czy 

mieszane, to temperatura, która się wytwarza jest tak wysoka, że praktycznie jeśli to nie jest pierwszy 

etap pożaru, czyli zanim nie nastąp rozgorzenie, to nie ma możliwości nałożenia ani plandeki, ani 

kasety, bo nie ma fizycznej możliwości zbliżenia się do samochodu. Zastępczyni wskazała, że 
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urządzenie Lanca z parą wodną powoduje, że strażak pracuje w takiej odległości bezpiecznej, że się 

nie zbliża i działa na tyle szybko, że nie następuje etap rozgorzenia, czyli nie doprowadza do takiej 

sytuacji, że pali się pół drogi z Obornik do Suchego Lasu, bo tak by było jak samochód elektryczny 

rozgorzeje.   

Radny Z. Hącia wskazał, że jest Wiceprezesem Zarządu Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych, 

wie jak gminne jednostki pracują, że ratują życie i mienie, są na każde zawołanie, gdy ich potrzeba. 

Radny spytał zebranych jaka jest inna alternatywa do gaszenia samochodów elektrycznych, których 

jest coraz więcej i będzie coraz więcej. Radny stwierdził, że nie ma innej alternatywy by ugasić je 

w obecnej sytuacji. Radny podkreślił, że trzeba wtedy szukać jednostek z zewnątrz, a jeśli mogą na 

miejscu sprawę ugasić i pożar nie będzie się rozprzestrzeniał to trzeba to zrobić, a nie czekać na 

specjalistyczną jednostkę z Obornik czy z Poznania. Radny przypomniał, że swego czasu radni 

mówili, że po co w gminie ochotnicze straże, ich utrzymanie tylko dużo kosztuje, lepiej żeby Straż 

Państwowa z Poznania albo z Obornik zabezpieczała. Radny podkreślił, że jeżeli komuś zacznie się 

palić to zrozumie, że straż miejscowa, ochotnicza jest potrzebna. Dodał, że jeśli zdarza się wypadek to 

straż jest pierwsza na miejscu i ratuje ludzkie życie ale ratuje również mienie. Radny wyraził opinię, 

że jeśli istnieje możliwość uzyskania takiej dotacji to walka o 15.000,00 zł jest niewarta zachodu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku 

Radnej J. Radziędy o wykreślenie punktu w dziale 750, zakup usług obejmujących wykonanie 

ekspertyz, analiz i opinii i zdjęcie 15.000,00 zł na nowe zadanie pn. „obowiązek przygotowania analiz 

finansowej, do wniosku o dofinansowanie na zakup wozu strażackiego dla OSP Golęczewo.” 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 6: Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Przybylski M., Radzięda J., Słowiński G.,  

Przeciw – 6: Ankiewicz A., Hącia Z., Jankowiak M., Łączkowski K., Prycińska W., Rozwadowski R., 

Wstrzymujących się – 2: Pągowska J., Sztolcman T. 

Wniosek nie przeszedł.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 12: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0.  

Wstrzymujących się – 2: Koźlicka I., Radzięda J.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/749/23 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las 

na lata 2023-2041 (02:00:39*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt wykazu przedsięwzięć do WPF.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera formalnie zgłosił autopoprawkę nr 1 z dnia 28 listopada 2023 r. 

do projektu uchwały, którą Radni otrzymali przed sesją.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że autopoprawka nr 1 z dnia 

28 listopada 2023 r., która zawiera następujące zadania: samochód strażacki w kwocie 510.000,00 zł 

na 2024 rok oraz remiza strażacka.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok formalnie zgłosiła autopoprawkę nr 2 Wójta Gminy 

Suchy Las do projektu uchwały, którą Radni otrzymali jako załącznik nr 2. Ponadto formalnie, ustnie 

zgłosiła autopoprawkę nr 3 Wójta Gminy Suchy Las do projektu uchwały, która z uwagi na zdjęcie 

w zmianach majątkowych w autopoprawce do budżetu na rok 2023 kwoty 1.000.000,00 zł do 

przeniesienia na rok 2024 na zadaniu Suchy Las budowa ulicy wraz z chodnikiem na ul. Krętej 

i Łąkowej. Wskazała, że aby realizacja mogła mieć miejsce trzeba zwiększyć wartość wydatków na 

tym zadaniu w WPF z 3.500.000,00 zł na 3.900.000,00 zł 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman celem doprecyzowania 

wskazał, że w uchwale budżetowej zdjęli kwotę 1.000.000,00 zł z roku 2023 z zadania Suchy Las 

budowa ulicy wraz z chodnikiem na ul. Krętej i Łąkowej. Rady wskazał, że poza 1.000.000,00 zł 

w autopoprawce urząd wnioskuje o dołożenie dodatkowych 400.000,00 zł. Stwierdził, że w takim 

przypadku wystarczy w autopoprawce nr 2 zmienić kwotę zwiększenia w roku 2024 z 1.000.000,00 zł 

na kwotę 1.400.000,00 zł. i wtedy autopoprawka nr 3 nie będzie konieczna.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgodził się z Radnym, że rozmawiają o tym samym. Chcą 

doprowadzić do efektu, by na zadaniu było 3.900.000,00 zł, a że źródłem było 1.000.000,00 zł 

przesunięcia z budżetu w związku z tym uznali, że konieczne jest zgłoszenie dodatkowo tych 

400.000,00 zł, aby uzyskać kwotę, o której Radny wspomniał.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zaproponował dla ułatwienia 

zmienić tą kwotę zwiększenia w autopoprawce nr 2 z 1.000.000,00 zł na 1.400.000,00 zł, ponieważ 

w WPF nie muszą mówić o źródle finansowania na przyszły rok środków, tylko w przypadku budżetu, 

zatem źródłem finansowania Wójt zajmie się w przyszłym roku.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że efekt będzie ten sam, a żadnego błędu formalnego 

na pewno nie ma, więc formalnie zmienił treść autopoprawki nr 2 celem zwiększenia w pozycji 

1.3.2.14 na zadaniu Suchy Las budowa ulicy wraz z chodnikiem na ul. Krętej i Łąkowej kwoty 

1.400.000,00 zł na rok 2024.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że tym samym 

w autopoprawce nr 2 w wierszu C zamiast kwoty 1.000.000,00 zł należy wpisać kwotę 

1.400.000,00 zł, w wierszu A będzie kwota 3.900.000,00 zł. 

Zebrani uznali tym samym, że autopoprawka nr 3 nie będzie poddawana pod głosowanie z uwagi na 

zmianę treści autopoprawki nr 2.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia do projektu uchwały autopoprawki nr 1 Wójta Gminy Suchy Las z dnia 28 listopada 

2023 roku do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las 

na lata 2023-2041. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   
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W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0.  

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka nr 1 została wprowadzona. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman poinformował zebranych 

Radnych jak wyglądają kwoty w autopoprawce nr 2. Wskazał, że w kolumnie z limitem na 2024 rok 

w wierszu C będzie kwota 1.400.000,00 zł, w wierszu A będzie kwota 3.900.000,00 zł, a w kolumnie 

łączne nakłady w wierszu C będzie kwota 400.000,00 zł i w wierszu A będzie kwota 4.120.000,00 zł.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 

wprowadzenia do projektu uchwały autopoprawki nr 2 Wójta Gminy Suchy Las do projektu uchwały 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2023-2041. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0.  

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka nr 2 została wprowadzona. 

 

Radna J. Radzięda zgłosiła wniosek formalny o zdjęcie wkładu własnego do samochodu dla Straży 

Pożarnej w kwocie 510.000,00 zł. Radna ponadto wskazała, że w uzasadnieniu do WPF znajduje się 

kwota na wkład własny w wysokości 510.000,00 zł natomiast w WPF znajduje się jeszcze pozycja 

w z kwotą 5.000,00 zł na 2025 rok.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że są to koszty, które normalnie nie są podawane 

ale jest to obowiązek w ramach projektu dotacyjnego wykazania się kosztami ubezpieczenia pojazdów 

i kosztami rejestracji, jako załączniki do rozliczenia przekazanej dotacji. Dlatego znajduje się to 

w WPF, a nie w kosztach Referatu Bezpieczeństwa.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że być może są 

w tej kwocie koszty ubezpieczenia i rejestracji ale Pani Skarbnik na komisji wytłumaczyła, że te 

5.000,00 zł to rodzaj wytrycha by zadanie mogło być zadaniem wieloletnim, bo RIO nieprzychylnie 

podchodzi do zadań wieloletnich wpisywanych tylko na jeden rok w WPF i w związku z tym jest 

5.000,00 zł zostawione na rok 2025 by zadanie mogło być wieloletnie.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że informuje radnych tak jak to uzgodnili wspólnie, 

gdyż niestety w opisie nie można użyć argumentu, że jest to wytrych, który został wpisany, są to 

koszty ubezpieczenia i koszty rejestracyjne.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o sprecyzowanie wniosku 

przez Radną J. Radziędę.  

Radna J. Radzięda zgłosiła wniosek formalny o wykreślenie zadania w pozycji 1.3.1.2.82 zakup 

średniego samochodu pożarniczo-gaśniczego dla OSP Golęczewo. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku 

Radnej J. Radziędy o wykreślenie zadania w pozycji 1.3.1.2.82 zakup średniego samochodu 

pożarniczo-gaśniczego dla OSP Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 7: Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Radzięda J., 

Słowiński G.,  

Przeciw – 5: Ankiewicz A., Hącia Z., Jankowiak M., Prycińska W., Rozwadowski R., 

Wstrzymujących się – 2: Przybylski M., Sztolcman T.  

Wniosek został przyjęty a wiersz został wykreślony. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2023-2041 z 

przyjętymi zmianami.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 12: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0.  

Wstrzymujących się – 2: Ankiewicz A., Przybylski M., 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/750/23 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że z uwagi na 

obecnych na sali gości, którzy chcą przedstawić Radzie „Plan Zrównoważonej Mobilności dla 

Metropolii Poznań do 2040 roku” złożył wniosek o zmianę porządku obrad celem przeniesienia 

z pozycji 22 porządku obrad projektu uchwały na pozycję nr 11.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wniosku 

o zmianę porządku obrad celem przeniesienia z pozycji 22 porządku obrad projektu uchwały na 

pozycję nr 11. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0.  

Wstrzymujących się – 1: Przybylski M.,.  

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku sesji jako punkt 11. 

 

Nowy porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LX/23 z dnia 31 sierpnia 2023 r.  
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4. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – 

rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 

5. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę nr LI/586/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 listopada 

2022 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na terenie Obszaru Chronionego Krajobrazu – Biedrusko w zakresie terenu 

zamkniętego, stanowiącego obszary obejmujące działki o numerach ewidencyjnych: 265, 374, 

474, 477, 316, w obrębie geodezyjnym Biedrusko, z późniejszymi zmianami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotniki – Plac Sokola.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Chludowo – rejon ulic Szosy Poznańskiej, Golęczewskiej i Poznańskiej.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotkowo – teren aktywizacji gospodarczej w rejonie ulicy Sobockiej. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 

2023-2041. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji „Planu Zrównoważonej Mobilności 

dla Metropolii Poznań do 2040 roku”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości 

położonej w Zielątkowie.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości położonej 

w Suchym Lesie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 179/7 w Suchym Lesie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany porozumienia międzygminnego w przedmiocie powierzenia 

Miastu Poznań przez Gminę Suchy Las zadania publicznego polegającego na zagospodarowaniu 

niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych o kodzie 20 03 01 pochodzących 

z tereny gminy Suchy Las w Instalacji Termicznego Przekształcania Odpadów Komunalnych 

w Poznaniu.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Pomoc Gminy Suchy Las w zakresie dożywiania na lata 2024-2028”. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego, uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego 

w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Centrum Kultury i Biblioteki 

Publicznej Gminy Suchy Las. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 



24 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale numer LXII/732/23 Rady 

Gminy Suchy Las z dnia 26 października 2023 r. w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 

Poznańskiego na rok 2024. 

24. Informacja Wójta Gminy Suchy Las o zgłoszonych roszczeniach i wydanych decyzjach w trybie 

ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

25. Informacje:  

 Wójta Gminy,  

 Przewodniczącego Rady Gminy,  

 Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

 Przewodniczących Komisji Rady, 

 Radnego Powiatowego  

26. Interpelacje i zapytania Radnych. 

27. Wolne głosy i wnioski. 

28. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził przerwę w obradach.  

 

Przerwa (02:18:20*) 

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wznowił obrady (02:31:02*) 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji „Planu Zrównoważonej Mobilności 

dla Metropolii Poznań do 2040 roku” (02:31:26*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak powitał Zastępcę Dyrektora Biura 

Metropolii Pana Bogdana Frąckowiaka, Panią Ewelinę Jankiewicz z Biura Metropolii oraz Pana 

Mateusza Orlińskiego od wykonawcy dokumentacji. W kolejności przekazał głos Panu Bogdanowi 

Frąckowiakowi celem przedstawienia Radnym „Planu Zrównoważonej Mobilności dla Metropolii 

Poznań do 2040 roku”.  

 

Zastępca Dyrektora Biura Metropolii B. Frąckowiak poinformował, że przedstawiają dokument, 

który został opracowany zgodnie z porozumieniem zawartym przez Rząd Polski z Komisją Europejską 

30 czerwca 2022 r. Wskazał, że w roku 2019 Rada Metropolii przyjęła Zintegrowany Plan Mobilności 

dla Metropolii Poznań uchwałą Rady Metropolii, który obowiązywał w poprzedniej perspektywie 

finansowej. Komisja Europejska wraz z nową perspektywą finansową postawiła wzmocnione 

podejście do planów mobilność i zobligowała stronę Polską do rozwiązania aby obszary 

metropolitalne były reprezentowane w tym obszarze nie tylko przez uchwały stowarzyszeń, czy 

związków międzygminnych ale przez uchwały wszystkich samorządów, które taki obszar tworzą. 

Wskazał, że podstawowym rozwiązaniem, które zostało przyjęte było objęcie wszystkich węzłów 

transeuropejskiej sieci transportowej TNT, to jest ponad 400 węzłów w Europie. Zastępca Dyrektora 

Biura Metropolii poinformował, że Poznań jako metropolia z całym swoim obszarem znalazła się 

w tej konstrukcji. Przyjęcie planu warunkuje uzyskanie środków finansowych na jakiekolwiek 

przedsięwzięcie, które jest finansowane ze środków unijnych w tej jak i Radni mogli się zapoznać 

spoglądając na dokument, który przedstawili wcześniej jest to objęte także okresem dwóch następnych 

perspektyw do roku 2040. Poinformował, że w związku z tym, w tym okresie sięganie po te środki 

będzie możliwe wtedy, kiedy dane projekty będą mieściły się w dość ogólnie, elastycznie 

sformułowanych ramach, korytarzach, obszarach. Dodał, że trudno oczekiwać żeby dzisiaj wszystkie 
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te projekty potrafili nazwać. W tym dokumencie ogólnie sformułowanym są stworzone obszary, które 

obejmują całą metropolię, pokazują jej rozwój. Poinformował, że Pan Mateusz Orliński z firmy LPW 

z Katowic, która wygrała przetarg i przygotowywała dokument przy współudziale doradcy wybranego 

przez Centrum Unijnych Projektów Transportowych, którym jest Kancelaria Wolańskiego 

z Warszawy w swojej prezentacji to przybliży. Zastępca Dyrektora Biura Metropolii zwrócił uwagę, 

że do tego dokumentu jest dołączony załącznik B, w którym zawarte są zgłoszone przez samorządy, 

gminy tworzące Metropolię Poznań projekty, które będą realizowane w ramach środków, które dostali 

w tej perspektywie finansowej na zintegrowane inwestycje terytorialne. Wskazał, że tych środków 

w tej perspektywie jest znacznie mniej niż w poprzedniej ale one są. Więcej jest ZIT-ów 

w Wielkopolsce, wskazał, że poprzednio były dwa metropolia i Kalisko-Ostrowski a teraz jest 5 czy 6, 

więc jest ich znacznie więcej, więc i środków jest mniej. Wskazał, że już w poprzedniej perspektywie 

udało się z prawie 1 miliarda złotych przeznaczyć środki na rozwój Poznańskiej Kolei 

Metropolitarnej, budowę węzłów przy liniach kolejowych, wszystkich 9 liniach kolejowych, które 

wychodzą z miasta rdzeniowego w Poznańskim Węźle Kolejowym. Następnie przekazał głos Panu 

Mateuszowi Orlińskiemu z firmy LPW z Katowic celem przedstawienia głównych założeń 

dokumentu, a w kolejności będą odpowiadać na pytania. Zastępca Dyrektora Biura Metropolii 

B. Frąckowiak poprosił Radę Gminy by podjęła uchwałę.  

Przedstawiciel wykonawcy planu M. Orliński z firmy LPW z Katowic przedstawił prezentację 

multimedialną określającą główne założenia strategicznego dokumentu, którym jest Plan 

Zrównoważonej Mobilności dla Metropolii Poznań do 2040 roku. Wskazał, że jest to dokument 

strategiczny, długookresowy o horyzoncie czasowym do 2040 roku, dlatego jak wspomniał Zastępca 

Dyrektora Biura Metropolii na wstępie działania wpisane w dokumencie mają charakter kierunkowy, 

charakter horyzontalny, dlatego nie podają szczegółowych rozwiązań tylko kierunki zmian w sytuacji 

mobilnościowej.  

 

Prezentacja multimedialna została przedstawiona obecnym na sali jak i udostępniona online 

(od 02:39:37* do 03:09:44*)  

Przedstawiciel wykonawcy planu M. Orliński z firmy LPW z Katowic przedstawił charakterystykę 

obszaru Metropolii Poznań oraz wskazał tereny jak i jednostki administracyjne wchodzące w skład 

metropolii. W kolejności wskazał, że podczas przygotowywania dokumentu odbywały się trzy etapy 

konsultacji społecznych oraz publikowano informacje w różnych kanałach danych jednostek. Dodał, 

że przygotowano inwentaryzację oraz umożliwiono składanie uwag mieszkańcom obszaru. 

W kolejności przedstawił możliwe scenariusze rozwoju systemu mobilności w Metropolii Poznań. 

Wskazał, że określono scenariusz bazowy-kontynuacji, scenariusz aktywności mobilnej, scenariusz 

transportu publicznego oraz scenariusz planowania przestrzennego. Następnie przedstawił główne 

zalety wprowadzonego scenariusza tj. scenariusza transportu publicznego, którymi są status obszaru 

zorientowanego na mieszkańca, zwiększenie dostępności do publicznego transportu zbiorowego, 

poprawa środowiska naturalnego poprzez poprawę jakości powietrza, zmniejszenie hałasu 

komunikacyjnego, poprawa ruchu drogowego, zwiększenie udziału podróży rowerowych oraz 

zmniejszenie kongestii ruchu. Poinformował, że wizja rozwoju kładzie nacisk na prowadzenie polityki 

transportowej zintegrowanej, zróżnicowanej, która kładzie duży nacisk na bezpieczeństwo, ład 

przestrzenny i uwzględnia wszelkie aspekty środowiskowe. Poinformował, że aby dojść do wizji oraz 

scenariusza stworzyli logikę interwencji, która ma układ piramidalny, która składa się z celów 

horyzontalnych, celów operacyjnych, po sektory i pakiety działań. W kolejności przybliżył ich 

charakterystykę, a w przypadku pakietów działań przedstawił pokrótce charakterystykę różnych 

pakietów działań oraz ich obszary. Przede wszystkim skupił się na przedstawieniu kolei jako 

podstawowego publicznego transportu zbiorowego z propozycją jej rozwoju w Metropolii Poznań, 

w kolejności, tramwaju jako podstawowego środka transportu na obszarze rdzenia Metropolii Poznań, 
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autobusach jako uzupełnienia systemu kolejowego i tramwajowego oraz integracji transportu, który 

jest kluczem publicznego transportu zbiorowego w Metropolii Poznań. Poinformował, że osią 

transportu w Metropolii Poznań powinna być kolej a autobusy powinny ją dopełniać, a nie z nią 

konkurować. Kontynuując, wypowiedź przedstawił kolejny z pakietów współpracę, gdyż integracja 

jest zależna od współpracy i inwestycje na terenie metropolii powinny tworzyć ciągi komunikacyjne 

oraz pakiet rower jako środek transportu pokazując rycinę z układem dróg rowerowych. Następnie 

poinformował o pakiecie związanym z bezpieczną Metropolią, współdzielonych środkach transportu, 

świadomości społecznej mieszkańców metropolii oraz harmonijnej i zielonej metropolii by 

infrastruktura również spełniała aspekty środowiskowe. Na koniec poinformował, że aby dokument 

nie był martwy utworzono punkty kontrolne, wskaźniki rezultatu, wskaźniki produktu oraz wskaźniki 

trendu, które skupiają się na dostępności do transportu publicznego, na bezpieczeństwie w ruchu 

drogowym, emisji szkodliwych gazów cieplarnianych oraz podziale modalnym dla transportu 

publicznego i transportu rowerowego.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. 

 

Radny J. Dudkiewicz poprosił o chwilę skupienia nad tym dokumentem. Stwierdził, że w ogólnym 

stopniu ogólności w jakiej była przedstawiona prezentacja przekazana za co dziękuje, nie wszystkie 

rzeczy mogły dotrzeć. Stwierdził, że trudno byłoby zaprezentować całość dokumenty, który pozwolił 

sobie skrupulatnie przeanalizować. Radny wskazał, że dokument jest znany radnym dopiero od kilku 

dni i na palcach jednej ręki może policzyć kiedy miał go okazję zobaczyć i zapewne większość 

z Radnych tak samo. Radny stwierdził, że jest przerażony. Stwierdził, że dokument jest potrzebny 

i jest dobry, są odpowiednie procedury, które nakazują tego typu dokument stworzyć. Radny wskazał 

że funkcjonują w określonych okolicznościach i otoczeniu i rozumie, że słowa, które padły wynotował 

sobie słowa prelegenta, że miasto Poznań to aglomeracja, która jest jedną z 400 takich miejsc ważnych 

na mapie Europy i że dokument jest kierunkowy w takim rozumieniu, że na podstawie tego 

dokumentu będą pozyskiwać kolejne perspektyw do 2040 roku środki unijne, że dokument był 

tworzony na podstawie 3 etapów konsultacji społecznych, w których wraz z Radnym Sztolcmanem 

brali udział, że były brane pod uwagę przekazywane uwagi o charakterze ogólnym, bądź konkretnym 

jak północne wyjście, korytarz z Poznania przez Gminę Suchy Las. Radny wskazał, że wszyscy 

z radnych wiedzą, że jest to ważna sprawa, a tym bardziej w tej perspektywie, o której rozmawiają do 

2040 roku. Wskazał, że przejrzał dokument i kierując pytanie do Dyrektora spytał na ile to co jest dla 

gminy najważniejsze infrastrukturalnie czyli budowa Nowo Obornickiej, nie w perspektywie 

najbliższych WPFów czy najbliższych budżetów ale w perspektywie 20 lat. Radny dodał, że w tak 

ważnym dokumencie, który będzie kierunkowy dla pozyskiwania funduszy unijnych. Radny wskazał, 

że w pozycji 4 na 25 stronie można odczytać, że w kierunkowym dokumencie istotnym i ważnym 

będzie dla aglomeracji budowa połączeń obwodnicowych dla wyprowadzenia ruchu z terenów 

zabudowanych. Ponadto wpisano, że będą starali się o pozyskiwanie środków i przygotowywanie 

odpowiednich dokumentów budowy S11 na różnych odcinkach, obwodnice Swarzędza, Buku, Poznań 

będzie się starał o budowę czwartej ramy miasta Poznania. Radny wskazał, że przeciętny mieszkaniec 

nie wie co to znaczy czwarta rama. Spytał co to znaczy, że budowa obwodnicy ma być budowana, 

ważna, pilna, potrzebna. Radny wskazał, że patrzy na listę załącznika A jako listę niezbędnych, bardzo 

pilnych i potrzebnych dla lokalnych społeczności inwestycji i oczywiście po to jest ten kierunkowy 

dokument robiony, żeby widzieli i mogli skonsultować to z wieloma społecznościami, potrzeby jakie 

są pilne na jakie nie starcza pieniędzy gminom. Radny wskazał, że nie mają na to pieniędzy ale mają 

szansę pokazując jak jest to przemyślane, skonsultowane i mają szanse pozyskiwać fundusze, które 

mają szanse dostać w tej perspektywie i o tym nie jest pisane w tym dokumencie. Radny wskazał, że 
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aby było jeszcze bardziej dobitnie wskazał, że w załączniku B jest mowa o tym, że w puli zadań, które 

są do ewentualnego wykonania jeśli decydenci podejmą odpowiednie starania i przedłożą aplikacje 

i dokumenty tak na przykład Czerwonak chce budować w roku 2024 z tych funduszy, z tej 

perspektywy pętlę autobusową, a Dopiewo będzie budować ścieżkę rowerową z Więckowic do 

Dopiewa wzdłuż drogi powiatowej nr 2403P i w perspektywie do 2026 roku z tych funduszy będzie 

można to wykonać. Radny wskazał, że takich punktów o takiej szczegółowości jest czterdzieści parę. 

Radny wskazał, że Gmina Suchy Las zgłosiła 3 wnioski na 3 ścieżki i 1 węzeł, a o Nowo Obornickiej 

i o wyjściu północnym nic nie ma. Radny stwierdził, że jest to skandal, że w tak kierunkowym 

dokumencie nie ma tak najważniejszej, cywilizacyjnej dla gminy sprawy. Radny stwierdził, że nie wie 

dlaczego tego nie ma. 

Zastępca Dyrektora Biura Metropolii B. Frąckowiak wskazał że projekty zamieszczone 

w załączniku B, zostały zgłoszone przez wszystkie gminy metropolii do puli środków, jakie 

Stowarzyszenie Metropolia Poznań dostało w ramach środków WRPO. Poinformował, że w nowej 

perspektywie to są środki ZIT-owskie, czyli Zintegrowane Inwestycje Terytorialne. O tym co się 

znalazło w załączniku decydowały poszczególne gminy, więc nie potrafi się odnieść do stwierdzenia 

Radnego, dlaczego Dopiewo zgłosiło takie zadanie a inna gmina coś innego. To była decyzja gmin, 

które do projektu realizowanego w tej perspektywie w ramach ZIT-ów zgłosiły takie a nie inne 

projekty. Odnośnie drugiej kwestii dotyczącej ominięcia czy nieuwzględnienia konkretnego 

rozwiązania czyli ulicy Nowo Obornickiej w tym dokumencie. Wskazał, że jego zdaniem w tym 

dokumencie kierunkowo jest otwarty korytarz do różnych rozwiązań. Projektu nie ma, bo tak 

naprawdę musiałby go zgłosić Poznań, a Poznań takiego projektu nie zgłosił, żeby się znalazł 

w załączniku. Dyrektor stwierdził, że być może gmina powinna razem to zrobić z Poznaniem, gdyż 

stowarzyszenie stworzyło ten załącznik po to, żeby pokazać jakie projekty ZIT-owskie, a na pewno 

Nowo Obornicka nie mieści się w projektach ZIT-owskich, bo są to w tej perspektywie nie tak duże 

środki, dzielone na wszystkie gminy, więc nie można tutaj tego umieścić. Natomiast stwierdził, 

że jeśli mówi, że dokument jest podstawą do tego, aby jakikolwiek samorząd, który jest członkiem 

Metropolii Poznań i także miasto rdzeniowe mogło występować o jakiekolwiek środki z jakiejkolwiek 

puli, które pochodzą z funduszy europejskich, to ten dokument musi pokazywać płaszczyznę czyli 

projekt, który powstanie w przyszłości, musi się w to wpisywać. Zastępca Dyrektora stwierdził, że nie 

jest możliwe, żeby uwzględnić wszystkie projekty, które chcieliby wszyscy realizować. Dodał, 

że nawet sobie nie wyobrażają jakie chcieliby realizować do 2040 roku. Wskazał, że w na stronie 175 

w dokumencie podstawowym przewidzieli taką sytuację, że są rzeczy, które nie znalazły się, nie mogą 

się znaleźć, nie są na tyle przygotowane i tam jest wyraźnie zaznaczone, że Stowarzyszenie jest 

koordynatorem tego dokumentu tak długo, jak długo Stowarzyszenie będzie zrzeszało gminy 

metropolitarne, a nie jest wykluczone, bo przecież w Unii Metropolii Polskich dyskutują i pracują nad 

rozwiązaniami wzorowanymi na metropolii górnośląskiej, czyli na zupełnie innym umocowaniu 

związków metropolitalnych, które będzie rodziło zupełnie nowe rozwiązania. Na stronie jest podane, 

że ten dokument będzie podlegał analizom, ocenom i weryfikacji w 2026 roku, a więc za niecałe 3 lata 

będzie sporządzony raport końcowy i jeszcze przed upływem tej dekady, a więc przed kolejnymi 

dwoma perspektywami jakie czekają do rok 2040 będą aktualizacje tego dokumentu. Dyrektor wyraził 

opinię, że jego zdaniem droga nie jest zamknięta. Dodał, że pierwsze zadania będą realizowane 

i finansowane w roku 2024, wskazał, że z uwagi na prace mają 2 letnie opóźnienie. Następnie 

Zastępca Dyrektora wskazał, że w tych rozwiązaniach, które są pokazane w dokumencie dotyczące 

obwodnicy towarowej, węzła, uruchomienia rozwiązań na granicy także Poznania i Suchego Lasu, 

związanych z planowaną, może na przełomie tej dekady i następnej szybką koleją miejską, która 

uzupełniłaby rozwiązana PKM-ki. Stwierdził, że jakieś rozwiązania gmina będzie musiała 

wprowadzić. Odnosząc się do wypowiedzi Radnego Dudkiewicza i przywołania załącznika A, 

wskazał, że zadania, które zostały tam zasygnalizowane to są te, które Zarząd Dróg Wojewódzkich, 
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Zarząd Dróg Powiatowych, czy inne wyspecjalizowane jednostki w obrębie szeroko rozumianego 

samorządu, już nie tylko powiatowego i nie tylko gminnego ale także województwa zgłosiły. 

Stwierdził, że to nie jest tak, że ten dokument do 2040 roku zamyka Suchemu Lasowi możliwość 

realizacji rozwiązań na granicy Poznania i Suchego Lasu. Wskazał, że jest tam obwodnica północna, 

gdzie przebieg nie jest do końca uzgodniony, tam są zasygnalizowane elementy. Stwierdził, 

że o czwartej ramie Miasta Poznania pierwszy raz usłyszał jeszcze jako dyrektor Wydziału Rozwoju 

Miasta Poznania za poprzedniego prezydenta. Stwierdził, że jest to daleka wieść, bo jeszcze trzeciej 

nie zrealizowali ale jest to stworzenie sobie możliwości, że jakieś projekty, które zahaczałyby 

o rozwiązania, o których myśli się w ramach szerokiej koncepcji odległej czwartej ramy mogły być 

może w 2036 czy w 2038 roku finansowane.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman wskazał, że przeczytawszy 

dokument nie sposób nie stwierdzić, że to jest bardzo dobre opracowanie. Podziękował za 

przedstawienie prezentacji. Stwierdził, że nie ma wątpliwości, że Rada powinna ten plan przyjąć. 

Natomiast czytając też nie sposób nie poczuć się przykro, że Poznań nie mając planów walczy 

o trzecią ramę wpisując ją w kilku miejscach jako całość i poszczególne fragmenty. Nie doszukują się 

tam rzeczy kluczowych dla gminy, o których mówił Radny Dudkiewicz. Odnosząc się do Zastępcy 

Dyrektora, że gminy zgłaszały swoje projekty stwierdził, że jest to jasne, że każdy zgłosił co miał 

w zanadrzu. Patrząc na ten dokument i załączniki, szczególnie na załącznik B nie sposób nie 

zauważyć, że Poznań złożył tych projektów kilkadziesiąt, a powiat jeszcze więcej. Radny wyraził 

opinię, że tak naprawdę tylko te dwie jednostki mają wizję sięgającą roku 2040, a w niektórych 

miejscach nawet 2050, a wizja Gminy Suchy Las kończy się w roku 2025.  

Radny Z. Hącia wskazał, że 25 lat temu już porozumieli się z Poznaniem odnośnie budowy 

obwodnicy. Była wrysowana w Studium zagospodarowania przestrzennego gminy Suchy Las ale 

także była na terenie miasta Poznania, i co Poznań zrobił pobudował na tym obrysie bloki 

mieszkaniowe i się to wszystko zdezaktualizowało. Radny wskazał, że w tej chwili ponownie gonią 

się w kotka i myszkę i może będzie za kolejne 30 lat. Radny poinformował, że pamięta jak było to 

razem dyskutowane, gdyż był w zarządzie gminy w tym czasie i wie, że tak było, a zostało to 

wszystko zlekceważone, bo Poznań uważa, że jest najważniejszy, a gminy ościenne to najlepiej żeby 

tylko finansowały Poznań.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman stwierdził, że nie jest tak źle, 

ponieważ przebieg cały czas w dokumentach planistycznych zarówno Gminy Suchy Las jak i Miasta 

Poznania i Gminy Rokietnica funkcjonuje. Dodał, że Wójt o tym wspomniał na sesji, że północna 

część z perspektywy Poznania, a południowa z perspektywy gminy jest w daleko zaawansowanym 

projektowaniu. Radny stwierdził, że chciałby widzieć dalszą perspektywę, chciałby chociażby 

zobaczyć sam wpis, bo oczywiście trzecia rama Poznania nie ma grama projektu tak samo jak Nowo 

Obornicka na północ od Sucholeskiej i w tym jest problem. Radny podkreślił, że nie jest to zarzut do 

autorów dokumentu, bo w odpowiednim momencie można było to sygnalizować tak jak zadbały o to 

na przykład Szamotuły.  

Radny J. Dudkiewicz spytał dlaczego Radni dostali tak późno ten dokument. Następnie spytał 

Zastępcę Dyrektora czy jest jakakolwiek szansa by ten dokument na tym etapie uzyskał wpis o idei 

wyprowadzenia ruchu w sposób bezkolizyjny na północ.  

Zastępca Dyrektora Biura Metropolii B. Frąckowiak wskazał, że wprowadzenie teraz do 

dokumentu zmiany nie jest możliwe jeśli chcą złożyć wnioski na początku przyszłego roku 

o finansowanie projektów. Poinformował, że procedura jest taka, że dlatego konsultacje zaczęły się 

wiosną. Wskazał, że była pierwsza tura konsultacji i składania uwag z urzędnikami, z NGO-sami, 

z mieszkańcami była wiosną, druga tura była na przełomie czerwca i lipca, a trzecia trwająca prawie 

3,5 tygodnia w październiku. Dodał, że jeszcze po zakończeniu 26 października tej tury uwag, 

konsultacji zawiesili dokument na stronie, był formularz na zgłaszanie uwag do tego dokumentu, 
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dlatego on fizycznie nie był dostarczany ale były przekazane informacje na początku października 

o tym, że taka tura trwa. Wskazał, że dodatkowo w Poznaniu odbyło się bezpośrednie spotkanie 

z osobami, które chciały brać udział z możliwością hybrydowego połączenia się w trakcie spotkania. 

Wskazał że mimo daty końcowej, jeszcze później przyjmowali przez kilka dni uwagi, które ktoś do 26 

października nie zgłosił ale musi być data końcowa. Kiedy zamknęli prace nad dokumentem, zamknęli 

dokument, przyjęli od wykonawcy wersję ostateczną i ją przekazali do wszystkich samorządów około 

10 dni temu. Wskazał, że od początku października dokument był zawieszony w internecie i dostępny 

dla wszystkich, a wcześniej był konsultowany w turach. Wskazał, że miasto, czyli rdzeń zgłaszało 

nieskończoną ilość uwag co wydłużało pracę. Stwierdził, że gdyby przyjęli procedurę, że tego 

dokumentu nie uchwalą w tym roku to konsekwencjami tego jest to, że muszą go na nowo sporządzić, 

powtórzyć, uchwalenie będzie możliwe w połowie 2024 roku co więcej wszystkie samorządy 

musiałyby na Radzie Metropolii podjąć uchwałę i zgodzić się na pokrycie kosztów związanych z tym 

dokumentem, które są w tej chwili finansowane ze środków unijnych, ze starej perspektywy, która 

musi być rozliczona do końca 2023 roku co jest również ogranicznikiem.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poprosiła o potwierdzenie lub zaprzeczenie toku 

rozumowania. Wskazała, że podstawą do wnioskowania o dofinansowanie będzie dokument 

podstawowy, w którym jest zapisane m.in. na stronie 162 „budowa połączeń obwodnicowych dla 

wyprowadzenia ruchu z terenów zabudowanych”. Poinformowała, że oznacza to dla niej, że jeśli jest 

tak szeroki zapis, to w tym zapisie może mieścić się i taka była idea całego dokumentu, żeby te zapisy 

były nieprecyzyjne, a bardzo szerokie, żeby projekty, które potem będą doprecyzowane, dopieszczane 

przez samorządy na różnych szczeblach żeby mogły się zawierać w tym szerokim opisie. Zastępczyni 

Wójta stwierdziła, że w związku z tym domniemuje, że projekt obwodnicy Nowo Obornickiej będzie 

mógł zawierać się w tym zakresie, ponieważ jest to połączenie obwodnicowe, czyli zakłada, że jak 

sprecyzują za jakiś czas nazwę projektu to on będzie mieścił się w tym zakresie. Dodała, że skoro 

załącznik z przykładowymi jak wskazał Zastępca Dyrektora, projektami jest elementem, który może 

ulec zmianie po pierwszej perspektywie czyli w roku 2026 oznacza to, że w tym momencie robiąc 

aktualizację tego nawet całego projektu, będą mogli ten projekt szczegółowy zawrzeć w tej 

aktualizacji.  

Zastępca Dyrektora Biura Metropolii B. Frąckowiak potwierdził słowa Zastępczyni Wójta. 

Wskazał, że jest to słuszne rozumowanie. Poinformował, że przez prawie dwa lata toczyły się 

dyskusje z dwoma ministerstwami, z TUP-tem, z Komisją Europejską jak ma wyglądać dokument 

sporządzany przez Metropolię Polską. Wskazał, że koncepcje były różne, niektórzy podnosili, 

że trzeba wymienić wszystkie projekty i dokument powinien mieć krótszy horyzont czasowy ale 

wszyscy zgodzili się z tym ostatecznie, że powinni sporządzić dokument, który będzie elastyczny, 

będzie pokazywał kierunki, obszary, możliwości i pozwoli wpisywać konkretne projekty 

w późniejszym okresie, one się muszą zmieścić tylko w obszarze zaznaczonym. Odnosząc się do słów 

Zastępczyni Wójta stwierdził, że oczywiście są obwodnice uwzględnione i nie musi być wpisana tam 

obwodnica Suchego Lasu bo to, że jest obwodnica Szamotuł to oznacza to, że Zarząd Dróg 

Wojewódzkich to zgłosił. Dodał, że są również projekty, które będą finansowane ze środków 

centralnych z Feniksa. Poinformował, że przystosowanie obwodnicy towarowej z wszystkimi 

przystankami do ruchu pasażerskiego i jej przekształcenie w ring poprzez budowę łącznika, który 

pozwoli z obwodnicy pojechać nie na Złotniki tylko zjechać na Jeżyce i połączyć się także z linią na 

Kluczbork linią Jarocińską, też będzie finansowane z Feniksa. Zgłosiło to miasto Poznań, bo jest to 

w granicach Poznania dla miasta jest to kluczowe, bo musi wiedzieć, czy komunikacja tak jak dzisiaj 

komunikacja publiczna w gminie dojeżdża do pętli na Piątkowie i autobusy z Suchego Lasu pojawiają 

się tam często i jest to skomunikowanie, to tak samo przy obwodnicy, przy węzłach, które powstaną 

musi być możliwość płynnego przejścia na system komunikacji miejskiej tramwajowej, autobusowej. 

Poinformował, że dokument będzie akutalizowany i jeżeli będzie na tyle wypracowany projekt w 2026 
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roku, w roku 2028 będzie ostateczna wersja dokumentu to od 2029 roku będzie obowiązywał 

z konkretnymi, nowymi projektami, które się pojawią.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera w nawiązaniu do wypowiedzi Zastępcy Dyrektora i Zastępczyni 

Wójta poinformował, że pojawiają się w dokumencie przywołane przez Radnego Dudkiewicza drogi 

również obwodnice, z numerem drogi powiatowe i wojewódzkie. W przypadku wniosku miasta 

Poznania, który jest zbieżny z tym, o czym szeroko rozmawiają od wielu lat pojawia się czwarta rama. 

Dodał, że w internecie można znaleźć czwartą ramę jako układ dróg, w tym również obwodnicy 

powiatowej północno-wschodniej, która jest elementem tej ramy tak samo jak obwodnica północno-

zachodnia. Natomiast jeśli spojrzą nie na projekt, nie na koncepcje drogową a na idee, bo korytarz 

wpisany dziś w studium Miasta Poznania, Gminy Suchy Las i Gminy Rokietnica pozostaje niestety 

nadal ideą, gdyż nie mogą nawet wskazać wnioskodawcy ani inwestora. Wskazał że w przypadku 

Nowo Obornickiej jedynym potencjalnym wnioskodawcom jest Miasto Poznań, ponieważ wyjście 

z rejonu ulicy Biskupińskiej nie wchodzi bezpośrednio w Gminę Suchy Las tylko nadal jest na terenie 

Miasta Poznania, więc to Poznań jest jedyny, który mógłby wystąpić. Wójt wyraził opinię, że zapis 

z czwartą ramą wypełnia to, o co pytała Zastępczyni I. Ciok włącznie z szerokim, elastycznym 

zapisem o możliwości realizacji dróg obwodowych. Wójt stwierdził, że Szamotuły są świetnym 

przykładem, gdyż jest to droga wojewódzka, która dzisiaj biegnie przez Szamotuły, które potrzebują 

obwodnicy i mogą podać numer drogi wojewódzkiej, na której może powstać inwestycja, która 

zostanie zrealizowana za około 250.000,00 zł przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Wójt wskazał, że jest 

to przyczyna rozterki i bolączek, że nie mają cały czas ani tego kto złoży wniosek, ani inwestora, ani 

zarządcy drogi. Wójt wskazał, że powinni zacząć dyskutować o potencjalnej kategorii i najważniejszy 

moment, ale miasto nie chce o tym dyskutować. Wójt wskazał, że na zorganizowanym przez grupę 

radnych spotkaniu Prezydent Wiśniewski powiedział wyraźnie, że dla miasta nie jest do żaden 

priorytet, a na pewno nie jest priorytetem budowanie na terenie Gminy Suchy Las drogi, którą 

nazywają umownie Nowo Obornicką. Wójt stwierdził, że równie dobrze można ją nazwać obwodnicą 

Złotnik i Suchego Lasu lub elementem czwartej ramy Miasta Poznania, wylot na północ, gdyż taka 

nazwa przez jakiś czas funkcjonowała. Dodał, że najbardziej mu odpowiada nazwa Nowo Obornicka 

ale jest to ostatni etap, a dziś wpisanie tego jako konkretnej drogi, gdzie musieliby pokazać cokolwiek 

oprócz korytarza w Studium, który nie jest żadnym dokumentem. Stwierdził, że gdyby Komisja 

Europejska stwierdziła, że ta droga to świetny pomysł i poprosi o pokazanie koncepcji aby pokazać 

gdzie się zaczyna to stwierdził, że Poznań swój odcinek nazwał by wątpliwym, tak jak jest czwarta 

rama, odcinek wątpliwy czwartej ramy przez Radojewo. Dodał, że obwodnica północno-wschodnia 

też ma odcinek wątpliwy i Poznań nie godzi się na przejście przez Radojewo. Wójt wyraził 

przekonanie, że odcinek od Biskupińskiej aż do ulicy Wałeckiej gdzie wchodzi koncepcja na teren 

Gminy Suchy Las też byłby nazwany odcinkiem wątpliwym. Wójt stwierdził, że jakiekolwiek 

aspirowanie, aplikowanie byłoby zakończone właśnie na tym odcinku, bo instytucja wdrażająca, 

nawet na poziomie metropolii powiedziałaby, że jest to ok ale nie jest to żaden odcinek, bo nie ma 

zgody samorządu przez, który ten odcinek przebiega. Wójt przypomniał zebranym, że nie ma 

akceptacji miasta, które mówi o tym, że należy robić to, na co się umówili w listopadzie 2021 roku. 

Wójt wskazał, że to jest to w ramach integracji węzłów, czyli węzeł Biskupińska przy obwodnicy 

towarowej w ramach tego. Wójt stwierdził, że należy walczyć o to, żeby w ramach 165.000.000,00 zł 

na wszystko co dotyczy przebudowy w obszarze obwodnicy towarowej, żeby z tych środków uzyskać 

jak najwięcej dla wspólnych miastowo-gminnych, poznańsko-sucholeskich projektów integracji 

węzłów, czyli wiadukt, na co jest zgoda i pozostała część tego projektu, która niestety w 70% jest 

niekwalifikowalna, bo jest układem dróg lokalnych, a na to środków w Feniksie nie będzie, zatem 

muszą robić wszystko, żeby wykazać węzeł Biskupińska, węzeł Sobieskiego, dwa węzły które zaczną 

się widzieć i skomunikują i siebie same i Suchy Las. Wójt stwierdził, że to jest jedyna szansa gminy 

i zdaniem Wójta należy życzyć wszystkim dobrze, zarówno Swarzędzowi, Czerwonakowi, 
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Poznaniowi, Murowanej Goślinie. Wójt podkreślił, że należy robić wszystko, żeby gminny projekt był 

jak najbardziej posunięty do przodu, żeby uzyskał jak najszybciej decyzje środowiskowe bo wtedy 

większy kawałek tortu Feniksowego będą mogli zjeść ale na pierwszy etap, północny dla Poznania 

a dla gminy etap południowy integracji węzłów. Wójt stwierdził, że jest wola ze strony miasta, że jak 

to zrobią to będą szukać sposobu w ramach tej nowelizacji jakby udało się z tym projektem już 

fizycznie ruszyć, zdobyć pozwolenia, uzyskać decyzje środowiskowe, dodał, że Poznań jest 

aplikantem i sam sobie będzie wydawał decyzję środowiskową, zdobyć decyzje ZRID-owskie, ruszyć 

z inwestycją i potem skoncentrować się na złożeniu wniosku o nowelizację, wpisanie, 

prawdopodobnie nie z miastem, a z kimś wyżej. Wójt poinformował, że Premier Morawiecki miał 

projekt 100 obwodnic. Wójt stwierdził, że nie wie czy zostanie to utrzymane czy nie, ale jeżeli nie to 

wtedy pozostanie tylko jeżeli nie Krajowy Program Budowy Dróg to tylko i wyłącznie Zarząd Dróg 

Wojewódzkich i oni wtedy od początku do końca mogliby być inicjatorem, wnioskodawcą, 

realizatorem, inwestorem i zarządcą drogi.  

Radna J. Pągowska wracając do wypowiedzi Wójta stwierdziła, że w jej odczuciu sami się pozbyli 

potencjalnego zarządcy i inwestora, ponieważ przejęli drogę Obornicką i jest ona pod zarządem 

gminy. Odnosząc się do słów Wójta, że jeśli nazwą tą drogę obwodnicą Suchego Lasu czy obwodnicą 

Złotnik to uważa, że jest to sprawa drugorzędna i nie ma żadnego znaczenia. Wskazała, że mówili 

o tym wielokrotnie, że w momencie kiedy zostanie ogłoszony przetarg, a 6 grudnia ma być otwarcie 

ofert budowy S11 od węzła Złotkowo na północ to jest to najlepszy moment i należy już o tym myśleć 

i rozmawiać, żeby z powrotem zwrócić ulicę Obornicką do województwa, ponieważ jest to droga 

wojewódzka na terenie miasta Poznania. Radna dodała, że muszą pilnować, by w tej nowej 

perspektywie, nowe wnioski w 2024 roku a zmiany w dokumencie prawdopodobnie będą w 2026 

roku, ponieważ gmina nadal nie ma przystanku PKM-ki w Suchym Lesie. Radna wyraziła opinię, 

że raczej wszyscy cieszą się z porozumienia trójstronnego z miastem Poznaniem i Starostwem 

odnośnie budowy i projektowania wiaduktu w ciągu ulicy Sucholeskiej i drugiego wiaduktu, który na 

razie został zawieszony wzdłuż ulicy Biskupińskiej. Muszą cały czas pamiętać o tym, że Suchy Las 

jako największa jednostka gminy, gdzie po stronie zachodniej i wschodniej mieszka 7 tys. 

mieszkańców, którzy nie mają przystanku PKM-ki i trudno mieszkańcom jest pozbyć się używania 

samochodów, bo nie mają jak się dostać do Poznania. Stwierdziła, że jest to kolejny punkt, który musi 

się znaleźć w nowych wnioskach, w aktualizacji dokumentu, który dzisiaj został przedstawiony. 

Wyraziła opinię, że jest wiele aspektów, czy to będzie kawałek czwartej ramy Poznania, czy nazwą to 

jakkolwiek inaczej to muszą zrobić wszystko, by zabiegać o tą współpracę. Wskazała, że trudno się 

nie zgodzić z Wójtem, że jest to kawałek, który wychodzi z Poznania i przechodzi na stronę 

poznańską, a dopiero później jest na terenie gminy Suchy Las, natomiast nie zmienia to faktu, że 

powinni bardzo się starać pomimo tego ogólnego zapisu, o który spytała Pani Wice Wójt, że te 

obwodnice ogólnie są wpisane. Rada wyraziła opinię, że mają większe aspiracje i chcieliby, żeby ta 

obwodnica była wpisana, że to chodzi o tą konkretną, na której zależy gminie, a nie żeby był to tylko 

ogólny zapis w dokumencie podstawowym.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, żeby odnieść się do pretensji, która na początku 

wybrzmiała, że mogli to zostawić tak jak jest i dzisiaj mieliby na całej długości drogę wojewódzką. 

Wskazał, że tak do końca nie jest. Poinformował, że w 2009 roku zapadały decyzje, kiedy obwodnica 

północno-zachodnia dochodziła do Złotkowa i rozpoczęły się dyskusje na temat co dalej z odcinkiem, 

z którego, mówiąc kolokwialnie schodziła generalna dyrekcja zgodnie z ustawą o drogach z art. 5, 

po drabince schodzi zarząd nad odcinkiem. Następnie wskazał, że w 2009 roku jeszcze wtedy nie było 

wyznaczonej daty budowy pozostałego odcinka od Złotkowa do Parkowa, mówiono że będzie to 

w przyszłości. Wójt wskazał, że jest prawie rok 2024, w grudniu jest otwarcie przetargu ale nie na 

budowę tylko jest to tryb zaprojektuj i wybuduj, więc będzie dodatkowy odcinek, który powstanie 

w 2027 roku i od tego 2009 roku do 2027 roku minie dokładnie 18 lat. Wójt wskazał, że odcinek 
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gminny jest trasą G, klasy G w kategorii drogi gminnej. Dodał, że przez ten czas wykonali 

przebudowę ulicy Pawłowickiej ze skrzyżowaniem, na ulicy Łagiewnickiej wykonano skrzyżowanie 

ze światłami, z sygnalizacją, wykonano przejście dla pieszych, w Jelonku na Nektarowej 

skrzyżowanie z sygnalizacją, na Nizinnej sygnalizację, na Młodzieżowej przebudowa skrzyżowania 

z sygnalizacją oraz wszystkie sprawy, które polepszają bezpieczeństwo na drodze Obornickiej oraz 

decyzje, które wydają przedsiębiorcom i mieszkańcom zezwalające na bezpośrednie włączenie z ulicy 

Obornickiej i obsługę posesji, które są zlokalizowane przy tej drodze. Wójt wskazał, że nie była to 

decyzja Wójta a decyzja Rady Gminy, że przejmują tą drogę, żeby pomimo różnych ryzyk i utrudnień 

mieszkańcom żyło się bezpieczniej i bardziej komfortowo i żeby nie musieli objeżdżać do jedynych 2 

czy 3 skrzyżowań na Obornickiej jak wtedy planowano wiedząc, że Zarząd Dróg Wojewódzkich ma 

takie same procedury jak GDDKiA jeżeli chodzi o bezpośrednią dostępność z posesji czy z działek. 

Wójt poinformował, że wtedy ta decyzja została podjęta jednogłośnie, i dziś w odczuciu Wójta, to się 

sprawdza. Wójt wskazał, że przekazanie drogi w zarząd województwa będzie możliwe wtedy, kiedy 

wspólnie z Obornikami powiedzą „nie” dla pozostałego odcinka czyli od Złotkowa do Obornik, wtedy 

będzie pierwszy w historii odcinek drogi wojewódzkiej w gminie Suchy Las i wtedy te rozmowy będą 

mogły się rozpocząć. Wójt zgodził się z Radną, że wtedy będą musieli zupełnie jakby nowy obszar 

lobbowania otworzyć i starać się, żeby połączenie drogi wojewódzkiej 433 w mieście Poznaniu 

z pozostałym odcinkiem drogi wojewódzkiej, która powstanie w wyniku przebudowy S11 po prostu 

przeszła pod Zarząd Województwa. Wójt wyraził nadzieje, że te wszystkie gminne dokonania 

i decyzje na ulicy Obornickiej nie zostaną zlikwidowane, nie zostaną zneutralizowane, bo one dzisiaj 

służą mieszkańcom, a im więcej ich będzie, tym szybciej decyzje będzie podejmował zgodnie 

z nadziejami Wójta, Zarząd Dróg Wojewódzkich, Marszałek i Sejmik Województwa, że stwierdzą, 

że tak bardzo lokalną drogę to lepiej oddać gminie z powrotem, a budować obwodnicę w ramach 

czwartej ramy Poznania wspólnie z miastem Poznań.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji „Planu Zrównoważonej Mobilności dla Metropolii Poznań 

do 2040 roku. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0.  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/751/23 

Radny Z. Hącia był nieobecny podczas głosowania.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak podziękował przedstawicielom za 

przedstawienie prezentacji.  

Zastępca Dyrektora Biura Metropolii B. Frąckowiak serdecznie podziękował za uwagi, 

przychylność i za przyjęcie uchwały, bo pozwoli to procedować ją dalej, a w okresie od stycznia 2024 

będą mogli składać pierwsze wnioski w ramach tej perspektywy.  

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości położonej w Zielątkowie (03:59:38*) 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości położonej 

w Zielątkowie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 1: Hącia Z. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/752/23. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości 

położonej w Suchym Lesie (04:01:05*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości położonej w Suchym 

Lesie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/753/23. 
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Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części 

działki gruntu nr 179/7 w Suchym Lesie (04:02:16*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu nr 179/7 

w Suchym Lesie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/754/23. 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las 

z Organizacjami Pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024 (04:03:20*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

przed opinią spytała Panią Wice Wójt czy urząd przygotował autopoprawkę po posiedzeniu Komisji 

Oświaty. Poinformowała, że nie zgadza się kwota z treści uzasadnienia z treścią załącznika 

do uchwały, a uzasadnienie jest integralną częścią uchwały. Wskazała, że komisja dyskutowała o tym 

na posiedzeniu.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poprosiła o interpretację Mecenasa, gdyż nie jest pewna 

czy do uzasadnienia można wprowadzać autopoprawkę.  

Mecenas H. Kuligowski poinformował, że można poprawić uzasadnienie w każdej chwili, a to 

że stanowi integralną część uchwały to jest w tym trochę prawdy, natomiast po to są pisane 

uzasadnienia, by zrozumieć treść uchwały, żeby radni podejmując uchwałę wiedzieli czym się autor 

uchwały kierował. Mecenas poprosił by po prostu przekreślić tą cyfrę i wpisać tak, żeby była 

zgodność.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

wskazała, że omyłka w uzasadnieniu znajduje się w przedostatnim paragrafie uzasadnienia, gdzie 
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wpisano kwotę 2.365.300,00 zł, a powinna być wpisana kwota 2.371.300,00 zł. Komisja wydała 

jednogłośnie pozytywną opinię na temat projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/755/23. 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi (04:07:33*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że jak co roku dokładają różnicę do tego co jest zaplanowane w budżecie, z tym co się 

nie finansuje. Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/756/23. 
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Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany porozumienia międzygminnego w przedmiocie 

powierzenia Miastu Poznań przez Gminę Suchy Las zadania publicznego polegającego na 

zagospodarowaniu niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych o kodzie 20 03 01 

pochodzących z tereny gminy Suchy Las w Instalacji Termicznego Przekształcania Odpadów 

Komunalnych w Poznaniu (04:08:47*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja jednogłośnie poparła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały.  

 

Radny J. Dudkiewicz spytał czy Referat Ochrony Środowiska wyjaśnił wątpliwości z komisji i czy 

można przekazać informację na temat stawki na przyszły rok jeśli chodzi o rozliczenia.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że w aneksie tego nie ma 

a stawka znajdująca się w porozumieniu nie została zmieniona ale obowiązuje tylko na rok 2023.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że nie ma tej informacji.  

Radna J. Radzięda wskazała, że informacja została przesłana wszystkim gminom objętym 

porozumieniem i stawka od 1 stycznia będzie wynosiła 195,86 zł brutto.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że z informacji 

przekazanych przez kierownika ROŚ to on również otrzymał tą stawkę mailowo. W aneksie nie 

zmieniają tego a zmieniają inne zapisy ale uważa, że będą musieli zmienić w niedługim czasie stawkę 

kolejnym aneksem.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że do stawki, o której mówią radni zostaną dodatkowo 

dołączone rozliczenia. Wójt przypomniał, że co roku takie rozliczenie otrzymywała spółka komunalna 

i był robiony zwrot do budżetu wykonywany przez spółkę, a tym razem obliczenia które Wydział 

Gospodarki Komunalnej Miasta Poznania przygotowuje w ocenie wszystkich gmin, które są objęte 

takimi porozumieniami, jakie ma gmina Suchy Las z Miastem Poznaniem, stanowisko jest takie, aby 

to jednorazowe rozliczenie wpłynęło na obniżenie stawki 195,86 zł brutto. Wójt wskazał, że tym 

samym zakładają, że ta stawka może być niższa ale nie wiedzą o ile, bo nie może być uśredniona 

i ogólna dla wszystkich gmin tylko w 2024 roku będzie obliczona dla każdej z gmin, która ma 

porozumienie z Miastem Poznaniem.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany porozumienia międzygminnego w przedmiocie powierzenia Miastu 

Poznań przez Gminę Suchy Las zadania publicznego polegającego na zagospodarowaniu 

niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych o kodzie 20 03 01 pochodzących z tereny 

gminy Suchy Las w Instalacji Termicznego Przekształcania Odpadów Komunalnych w Poznaniu. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 
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Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/757/23. 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

w zakresie dożywiania „Pomoc Gminy Suchy Las w zakresie dożywiania na lata 2024-2028” 

(04:13:31*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 

Gminy Suchy Las w zakresie dożywiania na lata 2024-2028”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/758/23. 

 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego, uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego 

w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 (04:14:49*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego, uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/759/23. 

 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

(04:16:08*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/760/23. 

 

Ad. 21. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Centrum Kultury i Biblioteki 

Publicznej Gminy Suchy Las (04:17:28*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że z racji braku uzasadnienia projektu Komisja nie opiniowała projektu uchwały, 

natomiast uzasadnienie zostało przekazane przez Sekretarza i znajduje się na stołach przed Radnymi.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Centrum Kultury i Biblioteki Publicznej Gminy 

Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/761/23. 

 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku (04:18:45*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radnemu K. Łączkowskiemu celem wprowadzenia w projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, że do 

Rady gminy wpłynął wniosek, który jest rozpowszechniany w całej Polsce, tak jak miało to miejsce 

w okresie pandemii COVID-19 i informacji o szczepieniach. Radny zacytował pokrótce 

co wnioskodawca reprezentuje: „Szanowny Panie przewodniczący, zaniepokojeni mieszkańcy, 

zwracamy się do Pana z prośbą o wniesienie pod obrady gminy uchwały, która wstrzyma możliwość 

zatłaczania spalin pod grunty gminy. W związku z uchwaleniem przez Sejm w dniu 17 sierpnia zmian 

w ustawie prawo geologiczne i górnicze, które prezydent RP podpisał w dniu 1 września, a ustawa 

wchodzi w życie z dniem 27 października br.” Radny stwierdził, że nie spotkali się z tym, 

że mieszkańcy gminy stawiali takie uwarunkowania. Radny wyraził opinię, że wnioskodawca 

wskazuje, że powyższa uchwała ma zabronić niejako, wstrzymać zatłaczanie spalin pod ziemie do 

górotworów pod domy Polaków i istniejącą infrastrukturę, a to zatłaczanie odbiera Polakom na zawsze 

możliwość korzystania z wód geotermalnych oraz solanek. Komisja pochyliła się nad problemem 

i zastanawiali się czy w gminie są górotwory, czy mają odwierty geotermalne i doszli do wniosku, 

że ich nie ma. Być może w przyszłości będą. Radny wskazał, że na mapie załączonej do wniosku jest 

zobrazowane, że gmina jest bogatą w tego rodzaju rzeczy. Odnosząc się do Wójta Radny 

K. Łączkowski stwierdził, że można w to inwestować bo jest węgiel brunatny i złoża geotermalne to 

dzięki temu wybudują Nowo Obornicką. Radny wskazał, że Komisja postanowiła o nieuwzględnieniu 

wniosku wnioskodawcy dotyczącego podjęcia przez Radę Gminy Suchy Las uchwały w sprawie 

zakazu korzystania z górotworów.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 1: Hącia Z., 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/762/23. 

  

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale numer LXII/732/23 

Rady Gminy Suchy Las z dnia 26 października 2023 r. w sprawie pomocy finansowej dla 

Powiatu Poznańskiego na rok 2024 (04:22:23*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że w informacjach 

Przewodniczącego odczyta interpretację RIO na temat uchwały. Uchwała nie była opiniowana przez 

żadną z Komisji i prosi o krótkie wprowadzenie.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odczytał pismo skierowane przez Prezesa Regionalnej Izby 

Obrachunkowej: „Informuję, że w doręczonej w dniu 2 listopada uchwale Rady Gminy Suchy Las 

z dnia z dnia 26 października 2023 r. w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 

2024 wystąpiła oczywista omyłka pisarska, gdyż w §1 uchwały wskazano, że Gmina Suchy Las udziela 

Powiatowi Poznańskiemu przez przyjęcie do budżetu na 2024 rok w formie dotacji celowej pomocy 

finansowej w wysokości 800.000,00 zł. Dotacja celowa na pomoc finansową udzieloną między 

jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów 

inwestycyjnych z przeznaczeniem na, podczas gdy właściwa klasyfikacja budżetowa dotacji celowej na 

pomoc finansową udzielona jest między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie 

własnych zdań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych zgodnie z rozporządzeniem Ministra 

Finansów z dnia 2 marca 2010 r. w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, 

przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych. Wskazuje się na 

konieczność wyeliminowania stwierdzonej nieprawidłowości stosownie do postanowienia art. 113 

KPA, w myśl których sprostowanie błędów pisarskich, rachunkowych czy też innych oczywistych 

omyłek może dokonać organ, który podjął decyzję, w tym przypadku uchwałę.” 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale numer LXII/732/23 Rady Gminy Suchy 

Las z dnia 26 października 2023 r. w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 

2024. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T. 

Przeciw – 0.  

Wstrzymujących się – 0. 
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Uchwała została podjęta i nadano jej numer LXIV/763/23. 

 

Ad. 24. Informacja Wójta Gminy Suchy Las o zgłoszonych roszczeniach i wydanych decyzjach 

w trybie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (04:26:37*) 

 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera przedstawił informację Wójta Gminy Suchy Las o zgłoszonych 

roszczeniach i wydanych decyzjach w trybie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym. Realizując obowiązek ustawowy z art. 37 ust. 8 ustawy z dna 27 marca 2003 r. 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2023 r., poz. 977 ze zm.) Wójt Gminy 

Suchy Las przedstawia informację o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 

i wydanych decyzjach, o których mowa w ust. 6 i 7. Informacja dotyczy okresu od dnia 11 listopada 

2022 r. do 15 listopada 2023 r.  

Roszczeniami, o których mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 ww. ustawy są: odszkodowania za poniesioną 

rzeczywistą szkodę albo wykup nieruchomości lub jej części w przypadku jeżeli w związki 

z uchwaleniem planu miejscowego albo jego zmianą korzystanie z nieruchomości lub jej części 

w dotychczasowy sposób lub zgodnie z dotychczasowym przeznaczeniem stało się niemożliwe lub 

istotnie ograniczone. Realizacja powyższych roszczeń może nastąpić zgodnie z art. 36 ust. 2 również 

w drodze zaoferowania właścicielowi lub użytkownikowi wieczystemu nieruchomości zmiennej. 

Z dniem zawarcia mowy roszczenia wygasają. Roszczeniem, o którym mowa w art. 36 ust. 3 jest: - 

odszkodowanie równe obniżeniu wartości nieruchomości w przypadku gdy w związku z uchwaleniem 

planu miejscowego albo jego zmianą, wartość nieruchomości uległa obniżeniu, a właściciel albo 

użytkownik wieczysty zbywa tę nieruchomość i nie skorzystał z praw, o których mowa w ust. 1 i 2. 

Na podstawie art. 36 ust. 5 w przypadku stwierdzenia nieważności uchwały rady gminy w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w części lub w całości odszkodowanie 

za poniesioną rzeczywistą szkodę ustalone na podstawie art. 36 ust. 1 pkt 1 podlega zwrotowi na rzecz 

gminny.  

W okresie od 11 listopada 2022 r. do dnia 15 listopada 2023 r.: 

1. Nie zgłoszono roszczenia o odszkodowanie za rzeczywistą szkodę z art. 36 ust. 1 pkt 1 (aktualnie 

przed Sądem Okręgowym w Poznaniu, XVIII Wydziałem Cywilnym toczy się sprawa dotycząca 

zgłoszonego w 2022 r. roszczenia o odszkodowanie za poniesioną szkodę). 

2. Nie zgłoszono roszczenia o wykup części nieruchomości na podstawie art. 36 ust. 1 pkt. 2. 

3. Nie zgłoszono żadnego roszczenia o odszkodowanie równe obniżeniu wartości nieruchomości 

z art. 36 ust. 3. 

4. Nie zarejestrowano spraw o zwrot odszkodowań na rzecz gminy (nie stwierdzono nieważności 

żadnego z planów w całości lub w części) 

Informacja o wydanych decyzjach o ustaleniu jednorazowych opłat w związku z uchwaleniem 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego albo jego zmianą na podstawie art. 37 ust. 6 

oraz art. 37 ust. 7. 

Zgodnie z art. 36 ust. 4 ustawy jeżeli w związku z uchwaleniem planu miejscowego albo jego zmianą 

wartość nieruchomości wzrosła, a właściciel lub użytkownik wieczysty zbywa tę nieruchomość, wójt, 

burmistrz albo prezydent miasta pobiera jednorazową opłatę ustaloną w tym planie, określoną 

w stosunku procentowym do wzrostu wartości nieruchomości. Opłata ta jest dochodem własnym 

gminy. Wysokość opłaty nie może być wyższa niż 30% wzrostu wartości nieruchomości. Dalej art. 37 

ust. 6 stanowi, że wójt, burmistrz, prezydent miasta ustala opłatę, o której mowa w art. 36 ust. 4, 

w drodze decyzji, bezzwłocznie po otrzymaniu wypisu z aktu notarialnego, o którym mowa w ust. 5 
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(postępowania wszczynane z urzędu). Zgodnie z art. 37 ust. 7 ustawy właściciel albo użytkownik 

wieczysty nieruchomości, której wartość wzrosła w związku z uchwaleniem lub zmianą planu 

miejscowego, przed jej zbyciem może żądać od wójta, burmistrza albo prezydenta miasta ustalenia, 

w drodze decyzji, wysokości opłaty, o której mowa w art. 36 ust. 4(postępowania wszczynane na 

wniosek).  

Do naliczenia jednorazowej opłaty z tytuły wzrostu wartości nieruchomości spowodowanego 

uchwaleniem lub zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, niezbędne jest łączne 

spełnienie trzech podstawowych przesłanek: - zmiana lub uchwalenie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego oraz określenie stawki procentowej jednorazowej opłaty w planie; - 

zbycie nieruchomości rozumiane zgodnie z art. 4 ustawy, w okresie 5 lat od dnia, w którym 

uchwalenie lub zmiana planu miejscowego stały się obowiązujące; - wzrost wartości nieruchomości, 

spowodowany uchwaleniem lub zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.  

Celem ustalenia zasadności wszczęcia postępowania o ustalenie opłaty planistycznej w analizowanym 

okresie tj. od 11 listopada 2022 r. do 15 listopada 2023 r. zweryfikowano 525 wypisów aktów 

notarialnych, przesłanych przez notariuszy na podstawie art. 37 ust. 5 ustawy. Wszczęto 2 

postępowania administracyjne o ustalenie opłaty planistycznej (rejon ul. Kochanowskiego 

w Złotnikach), w pozostałych sprawach sporządzono notatki służbowe.  

Analiza aktów notarialnych wykazała, że w większości przypadków nie zachodzą przesłanki do 

wszczęcia postępowania o ustalenie opłaty. W wielu przypadkach zbycie następuje po upływie 5 lat od 

uchwalenia planu lub też zbywana nieruchomość była objęta wcześniej miejscowym planem i nie 

nastąpiła zmiana jej przeznaczenia skutkującego wzrostem wartości (funkcje w nowym i poprzednio 

obowiązującym planie są jednakowe), lub też podstawą zagospodarowania nieruchomości była 

decyzja o warunkach zabudowy. Część umów dotyczy np. kolejnego zbycia nieruchomości w czasie 

obowiązywania planu, umów warunkowych, umów majątkowych małżeńskich, czy też przeniesienia 

własności nieruchomości w drodze darowizny, które nie stanowią podstawy do wszczęcia 

postępowania o ustalanie jednorazowej opłaty. Liczba wydanych decyzji w sprawie ustalenia opłaty, 

o której mowa w art. 37 ust. 6 ustawy liczba decyzji ustalających opłatę planistyczną wyniosła 2; 

liczba decyzji o umorzenie postępowania wyniosła 1 (brak wzrostu wartości nieruchomości na skutek 

wejścia w życie planu miejscowego); liczba wydanych decyzji w sprawie ustalenia opłaty na 

podstawie art. 37 ust. 7 ustawy (na wniosek) wyniosła 0 (decyzja o charakterze informacyjnym, bez 

obowiązku płatności).   

Wpływy uzyskane na podstawie ostatecznych decyzji o ustaleniu jednorazowej opłaty w okresie od 11 

listopada 2022 r. do 15 listopada 2023 r. wyniosły: 7 787,25 zł.  

Ad. 25. Informacje  

 Informacje Wójta Gminy (04:35:46*)  

 
 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała, że na komisji poproszono ją o wykaz 

projektów, które otrzymały dofinansowanie lub te projekty, na które złożono wnioski na 

dofinansowanie zewnętrzne, a nie mają jeszcze rozstrzygnięć. Zastępczyni Wójta wskazała, że jest ich 

kilkanaście lub nawet kilkadziesiąt i z uwagi na późną godzinę roześle Radnym informacje drogą 

mailową. Wskazała, że ostatnią inwestycją, na którą czekają jest to modernizacja dawnej szkoły 

i obecnej biblioteki w Chludowie. Urząd uzyskał potwierdzenie prawidłowości formalnej i czekają na 

rozstrzygnięcie merytoryczne.  
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Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała o sprawach związanych z realizacją 

zadań z zakresu Referatu Komunalnego: 

− wystąpiło opóźnienie w równaniu ulic, bo zachorował pracownik ZGK, więc równiarka stoi 

nieczynna ale jak tylko będzie to możliwe to będą nadrabiać czas.  

− w kwestii ulicy Stromej w Suchym Lesie wskazała, że jest ona problematyczna, bo jest to jedyna 

droga dojazdowa do osiedla. Dodała, że jest w tej chwili w 50% ułożona płytami, czekają na 

sprzyjającą pogodę by wrócić do pracy, gdyż jest to istotna sprawa dla mieszkańców.  

− odnosząc się do kwestii poruszonej na jednej z komisji odnośnie modernizacji oświetlenia 

i wymiany lamp starego typu na nowe ledowe wskazała, że złożyli wniosek o dofinansowanie na 

wymianę wszystkich lamp, które są własnością gminy, a nie są własnością ENEA, tych których 

jeszcze nie wymienili. Całkowity koszt inwestycji to 1.656.800,00 zł. Ponieważ była dokładnie 

wskazana wartość jaką grantodawca chce przeznaczyć na jeden punkt i nie mają niestety 

informacji, czekają na rozstrzygnięcie. Dodała, że przyspieszyłoby to i tak planowane wymiany, 

które są w budżecie i odchudziłoby to budżet.  

− Zielątkowo i wymiana wiat przystankowych – poinformowała, że z 4 na 5 właścicieli są po słowie 

jeśli chodzi o zakres i sposób czy to dzierżawy czy wykupu. W jednym miejscu pojawił się 

problem, który został rozwiązany i będą kontynuować. Poinformowała, że odbiór w powiecie, 

który jest z tym związany wygląda następująco, złożyli dokumenty i udają się w przyszłym 

tygodniu na wizytę kurtuazyjną, być może przyspieszającą sprawę do powiatu. Wskazała, 

że niestety będą musieli na tę prace z nowymi wiatami poczekać do wiosny bo wcześniej tego nie 

zrobią, chyba że będzie taka zima, że będzie można to zrealizować.  

− w przyszłym tygodniu przy dobrych warunkach pogodowych mają zamiar zrealizować podjazd 

płaski przy ośrodku zdrowia.  

− w trakcie jest frezowanie części przebudowanej przy BP i będzie układanie nowej nawierzchni 

ścieralnej.  

− odnośnie „Bitwy o remizy” gmina otrzymała potwierdzenie, że jest beneficjentem milionowej 

gratki przy czym nie ma jeszcze dokumentów formalnych, które mogą być kwalifikowane, a które 

nie. Z grubsza jest zarys i musieli przedstawić do ministerstwa, by zabudżetować pieniądze. 

Podział jest taki, że połowa środków musi być związana z ochroną środowiska, tak ogólnie 

rozumianą, czyli w zakresie remiz jest to termomodernizacja i polepszenie parametrów 

technicznych co da się wykazać w charakterystykach energetycznych budynków. To jest 

dokument, który trzeba będzie zrealizować. Nie będzie audytu jak przy modernizacjach się 

realizuje tylko będzie wersja uproszczona. Zgodnie z ustaleniami ze wszystkimi jednostkami OSP 

będą realizować to co jest najbardziej potrzebne czyli wymiana bram, żeby termomodernizację 

poprawić, wymiana piecy w jednostkach, które to zgłosiły oraz w trzech jednostkach będzie 

fotowoltaika, jeśli starczy środków to z bańkami. Dodała, że 3 z 4 jednostek takie 

zapotrzebowanie zgłosiły więc będą środki dywersyfikować, pozostałe 500.000,00 zł to 

wszelkiego rodzaju remonty i zakup środków trwałych w tym sprzętu poza samochodami, z tym 

że warunek jest taki, że do kwoty 10.000,00 zł jeśli są to zakupy to są w całości finansowane przez 

konkursowe 500.000,00 zł. Natomiast jeśli jest to wartość większa, wtedy jest pokrywane tylko 

50% środków. Wskazała, że środki są z grubsza podzielona tak, by każda z jednostek otrzymała 

pulę pieniędzy w wysokości 250.000,00 zł.  

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przekazała informacje o sprawach z zakresu Referatu 

Zamówień Publicznych odnośnie przetargów: 

− Golęczewo – budowa pomieszczenia gospodarczego – w związku z podjętymi uchwałami mogą 

procedować budowę dobudówki do remizy w Golęczewie. W trakcie rozmowy z wykonawcą żeby 
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można było zrealizować tą fotowoltaikę na nowym budynku, by maksymalnie na nowym budynki 

zainstalować, by nie przechodzić na stary budynek.  

− Suchy Las budowa ulicy wraz z chodnikiem na ul. Krętej i Łąkowej – w związku z podjętymi 

uchwałami mogą ogłosić wybór firmy Butan na realizację zadania.  

− budowa ulic w Złotnikach II – Okrężna, Graniczna, Prosta, Miła, Działkowa, Żukowa, Cicha, 

Spacerowa, Pagórkowa, Olchowa – kończy się weryfikacja dokumentów, planowany termin 

podpisania umowy to 5 grudnia.  

− Skatepark w Suchym Lesie – poprosili o przedłużenie terminu do 5 grudnia, bo w ostatnim dniu 

pojawiła się duża liczba szczegółowych zapytań i musieli skonsultować je zarówno 

z projektantami jak i z doradcami. 

  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała o sprawach związanych z realizacją 

zadań inwestycyjnych w gminie:  

− Koncepcja przebudowy ulicy Leśnej, ścieżka rowerowa i pas zieleni – są w przygotowaniu 

koncepcji ścieżki rowerowej.  

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała, że jeśli zebrani mają dodatkowe pytania 

to prosi o ich zadawanie.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że dzień sesji to był ostatni dzień pracy Pani 

Kierownik Aureli Szczęsnej. Wójt poinformował, że rozstrzygnięto konkurs naborowy na kierownika 

i został nim Pan Tomasz Mikołajczak, który będzie pełnił funkcję od 1 stycznia 2024 r., więc 

w bardzo ważnym okresie będzie przerwa w zarządzaniu tym ważnym referatem. Trudność się 

potęguje, gdyż odchodzi również Pan Tomasz Juszczuk i w zasadzie przez to mają postawione przed 

sobą zadanie zbudowania troszeczkę od nowa referatu. Wójt wyraził opinię, że jest dobrej myśli i ma 

nadzieje, że na początku roku będą mogli mówić o pełnym starcie i będą robić wszystko by nowi 

pracownicy jak najszybciej wskoczyli w ten pędzący pociąg. Dodał, że radni zapewne również to 

odnotują jak zaczną się spotykać z tymi osobami na komisjach i w codziennej współpracy.  

 

Wójt wskazał, że turbulencje kadrowe to również toczące się postępowanie w tej chwili 

na komendanta Straży Gminnej. Wójt podkreślił, że ma nadzieje, że za kilka dni rozpoczną drugą fazę 

naboru i uda im się wybrać nowego szefa Straży Gminnej. Wójt poinformował, że jest 

zainteresowanie, są oferty i jest optymistą w tej sprawie.  

 

Wójt przekazał również informację, że zgodnie z nową umową spółki ZZKP w tej chili uzgadniają 

wspólnego z miastem Poznaniem, nowego członka rady nadzorczej, który jest w żargonie ZTM-

owskim nazywany super członkiem, bo ma inne, dalej idące uprawnienia niż członkowie rady 

nadzorczej niż w tym dotychczasowym brzmieniu, który wynikał ze starej umowy spółki. Wójt 

wskazał, że chodzi o wspólną kontrolę poprzez tego superczłonka, który będzie mógł sprawować 

prezydent w spółce, ale to warunek by stosować tryb in house. Poinformował, że taki model został 

wypracowany i zaakceptowany przez wszystkich przedstawicieli gmin, które są w porozumieniu 

komunalnym Zarządu Transportu Miejskiego, gdzie liderem jest Miasto Poznań a reprezentuje to 

prezydent miasta.  

 

Wójt wskazał, że chciał trochę o współpracy z miastem przekazać informacji w kontekście dyskusji na 

temat Nowo Obornickiej i jej dolnego odcinka porozmawiać, natomiast zrobi to w kilku zdaniach 

a gdyby ktoś z radnych chciał więcej informacji to służy pomocą i wyjaśnieniami aczkolwiek sytuacja 

będzie wymagała jeszcze jednego lub dwóch spotkań z prezydentem Wiśniewskim oraz Zarządem 
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Dróg Miejskich. Wójt poinformował, że są na etapie opracowania raportu, który będzie podstawą do 

wydania decyzji środowiskowej, w odczuciu gminy w drugiej połowie kwietnia, w maju natomiast 

gminne odczucie ugruntował Prezydent twierdząc, że według jego informacji ten termin jest możliwy 

dla jednego wiaduktu, gdzie jest czterech partnerów: powiat, Poznań, Gmina Suchy Las i PKP PLK. 

W drugiej części drogowej o czym wspominał, część jest słabo kwalifikowana jeśli chodzi o środki 

unijne, bo jest to układ dróg lokalnych Miasta Poznania na granicy z Gminą Suchy Las i tylko 

i wyłącznie odpowiednie opisane tego przez Biuro Koordynacji Projektów i wyciągnięcie z tego 

układu drogowego części rowerowych, daje możliwość uzyskania części kwalifikowalności dla tego 

zakresu. Jest to objęte drugą decyzją wydawaną przez miasto dla miasta Poznania. Natomiast wniosek 

aplikacyjny o środki unijne i na jeden fragment i na drugi składa miasto Poznań, które stoi na 

stanowisku, że pomimo dużych kosztów, Wójt wtrącił, że zgłosili się do gminy o zmianę kosztorysu, 

to kosztorys na część wiaduktową to około 70.000.000,00 zł, kosztorys wraz z wykupami i kosztorys 

na realizację pozostałej części to jest 210.000.000,00 zł. Wójt wskazał, że miasto twierdzi, że należy 

złożyć jeden wniosek, bo wtedy środki, które przeznaczą na dofinansowanie ze wspólnych budżetów 

do wiaduktu plus budowa krótkiego odcinka drogi przy torach w układzie 50 na 50, gdzie ta formuła 

została uzgodniona w 2014 roku, że te środki mogą być wykazane jako wkład własny Poznania 

i Suchego Lasu i wystarczyć na 85% dofinansowania z Feniksa na całość czyli do ulicy Mateckiego. 

Natomiast problem jest taki, że ani miasto nie ma środków w swoich dokumentach i prognozach 

finansowych ani gmina nie ma tych środków w swoich prognozach finansowych. Wójt wskazał, 

że zależy im na tym, żeby miasto złożyło jak najobszerniejszy wniosek, a miasto broni się przed tym, 

żeby tym wnioskiem był tylko wiadukt, z powodów o których na sali sesyjnej mówił Prezydent kilka 

razy. Wójt wskazał, że są to informacje podane w skrócie. Wyraził nadzieje, że kompromis polegający 

na tym, że wspólnie zdecydują o zgłoszeniu we wniosku aplikacyjnym odcinka do ulicy Mateckiego 

tylko i wyłącznie z budową ronda na tej ulicy będzie tym kompromisem i pozwoli na zbudowanie 

głównej drogi Nowo Obornickiej i jednocześnie wiaduktu ze zjazdem w kierunku miasta poznania. 

Wójt dodał, że może uda się też w celu integracji węzłów dobudować jeszcze odcinek nowej 

Szymanowskiego, która idzie przez pole za przychodnią do istniejącego ronda, które nie będzie 

przebudowywane tylko będzie unowocześnione.  

 

Wójt poinformował, że obiecał twórcy koncepcji urzędu, który jest mieszkańcem Złotnik, Panu 

Krzysztofowi Urbaniakowi prowadzącemu firmę Urban Tech, że poinformuje na sesji, że został 

wyróżniony nagrodą Jana Baptysty Quadro za realizację Placu Kolegiackiego w Poznaniu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zaproponował, by w ramach 

informacji Wójta Gminy przekazywać radnym krótkie informacje od kolejnej sesji lub sesji 

styczniowej o ilości wniosków o wydanie decyzji WZ i ewentualnie o jakie działki i tereny chodzi, 

żeby Rada Gminy w razie czego mogła zastosować środek zaradczy.  

   

 Informacje Przewodniczącego Rady Gminy (04:58:47*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o wpływie do Biura Rady 

następującej korespondencji: 

− pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu – wezwanie do sprostowania uchwały. 

Treść i kwintesencje wpisu odczytał Wójt Gminy. Dokument został sprostowany w dniu sesji. 

− pismo z Urzędu Skarbowego Poznań-Jeżyce – wniosek, korespondencja z Urzędu Skarbowego 

i dotyczy analizy oświadczenia o stanie majątkowym według stanu na zakończenia pełnienia 

funkcji Dyrektora Przedszkola Leśnych Ludków w Suchym Lesie Pani AM, w oświadczeniu nie 

stwierdzono nieprawidłowości.  
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− dokument elektroniczny z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu – uchwała wezwania do 

poprawy. Dotyczy to uchwały nr LXII/729/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 26 października 

2023 r. RIO wskazuje, że uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 

2023 została podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu. Wyznaczono 

termin do dnia 18 grudnia 2023 r. do usunięcia nieprawidłowości w sposób wskazany 

w uzasadnieniu. Sprawa rozpatrzona zostanie w dniu 19 grudnia o godzinie 10:00 w siedzibie RIO 

w Poznaniu. Z analizy uchwały w sprawie zmian w WPF Gminy Suchy Las na lata 2023-2041 

wynika, że w załączniku nr 2 do uchwały w części wiersz 1-3 zaplanowano przedsięwzięcia: 

Golęczewo budowa kanalizacji sanitarnej w ulicy Wiśniowa, Pszczelarska, Gryczana, Przędna, 

Rolna, Zbożowa, Lipowa z limitem wydatków dla 2023 roku w kwocie 2.500.000,00 zł z kolei 

z analizy przedmiotowej uchwały budżetowej na rok 2023 wynika, że nie zaplanowano wydatków 

na realizację wyżej wymienionego przedsięwzięcia.   

− dokument elektroniczny z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu – uchwała narusza 

naruszenia nieistotne w uchwale nr LXII/730/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 26 października 

2023 r. w sprawie zmian WPF Gminy Suchy Las na lata 2023-2024, która została podjęta 

z naruszeniem prawa wskazanych w uzasadnieniu. Daną uchwałą, Rada Gminy dokonując zmian 

w załączniku nr 2 do WPFu dla przedsięwzięcia pod nazwą Biedrusko budowa ronda 

ul. Jesionowa z okresem realizacji w latach 2022-2024 określiła łączne nakłady finansowe 

w wysokości 800.000,00 zł limit wydatków wyłącznie dla 2024 roku w kwocie 800.000,00 zł, 

a także limit zobowiązań w wysokości 800.000,00 zł. Z powyższego wynika, że albo błędnie 

określono okres realizacji przedsięwzięcia, albo nie dokonano umniejszenia limitu zobowiązania 

w związku z zaciągnięciem zobowiązania w roku 2022. Ponadto dokonując zmian w załączniku 

nr 2 Rada Gminy dla przedsięwzięcia Golęczewo budowa kanalizacji sanitarnej w ulicy 

Wiśniowa, Pszczelarska, Gryczana, Przędna, Rolna, Zbożowa, Lipowa z okresem realizacji na lata 

2023-2024 określiła łączne nakłady finansowe w kwocie 2.500.000,00 zł. Limit wydatków 

wyłączonych dla 2023 roku w kwocie 2.500.000,00 zł, a także limit zobowiązań w wysokości 

2.500.000,00 zł. Z powyższego wynika, że w roku 2024 nie zaplanowano wydatków. Wskazane 

nieprawidłowości powinny zostać wyeliminowane przy kolejnej zmianie uchwały.  

− uchwała z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu – wszczęte postępowanie umorzono, 

które dotyczyło uchwały LXI/718/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 28 września 2023 r. 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. W uzasadnieniu wskazano, 

że do RIO doręczono uchwałę nr LXII/729/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 26 października 

2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023, w której 

wyeliminowano nieprawidłowości. 

− wystąpienie pokontrolne Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Suchy Las dotyczące Referatu 

Budowlano-Inwestycyjnego Urzędu Gminy Suchy Las. – termin kontroli od 10 stycznia do 31 

marca 2023 r. Przewodniczący poprosił o zeskanowanie dokumentu i przesłanie wszystkim 

radnym do wiadomości. Pismo do wglądu w Biurze Rady. 

− pismo elektroniczne z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu – zawiadomienie 

o wszczęciu postępowania dotyczącego uchwały nr LXII/736/23 Rady Gminy Suchy Las z dnia 

26 października 2023 r. w sprawie nazwy ulicy w Suchym Lesie. Organ nadzoru zawiadamia 

o  wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały ze względu 

na istotne naruszenie prawa. Uchwała została doręczona wojewodzie wielkopolskiemu w dniu 

2 listopada 2023 r. W piśmie wskazano, że na podstawie art. 88 ustawy z dnia 8 marca 1997 r. 

o samorządzie gminnym organ nadzoru prosi o udzielenie informacji czy ulica wskazana w wyżej 

wymienionej uchwale stanowi drogę publiczną czy drogę wewnętrzną w rozumieniu ustawy z dnia 

21 marca 1985 r. o drogach publicznych zwanej dalej ustawą. Gdyby ulica stanowiła drogę 

wewnętrzną a gmina Suchy Las nie jest właścicielem tego terenu czy została uzyskana pisemna 
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zgoda właściciela terenu stosownie do treści art. 8 ust. 1a ustawy. Termin odpowiedzi do dnia 

22 listopada. Odpowiedź została przesłana przez Wójta dnia 20 listopada. Odpowiedź do 

zapoznania w Biurze Rady.  

− poinformował, że na sesji miała odbyć się przedstawienie sprawozdania z działalności Lokalnej 

Grupy Działania Kraina Trzech Rzek natomiast Prezes nie mogła dotrzeć na sesję. Poprosiła 

o możliwość przełożenia prezentacji w grudniu, natomiast z uwagi na sesję budżetową prezentacja 

będzie możliwa dopiero na sesji w nowym roku.  

− informacja Przewodniczącego do wszystkich Radnych, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów 

Osiedli pod kątem harmonogramu sesji Rady Gminy Suchy Las na rok 2024. 

Wskazał, że harmonogram nie jest poddawany pod glosowanie.  

− informacja do członków komisji pod kątem przygotowania rocznych planów. Dodał, że zgodnie 

z interpretacją mecenasa roczne plany muszą być niestety zrealizowane mimo tego, że kadencja 

kończy w kwietniu, to muszą być wykonane do końca roku.  

− przypomnienie dla wszystkich zebranych o zaproszeniu na spotkanie wigilijne w dniu 15 grudnia 

o godzinie 18:00.  

− w dniu sesji wpłynęła mailowo informacja, którą prześle na ręce Wójta i Sekretarza. 

Wskazał, że jest to informacja przesłana przez eksperta do spraw automatyzacji i optymalizacji 

procesów, w której zwrócił się z informacją o możliwości ubiegania się przez gminę 

o dofinansowanie w ramach programu Cyberbezpieczny samorząd. Program umożliwia uzyskanie 

wsparcia finansowego do kwoty 850.000,00 zł, często bez konieczności ponoszenia dodatkowych 

kosztów przez gminę. Termin składania aplikacji mija 14 grudnia 2023 r. 

 

 Informacje Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski 

(05:10:46 *) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że w minionym 

okresie nie było spotkania przedstawicieli gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski.  

 

Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała.  

 

 Informacje Przewodniczących Komisji Rady (05:11:05*) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że komisja spotkała się pięć razy. Komisja podsumowała inwestycje majątkowe po III 

kwartale, opiniowała budżet na rok 2024 oraz opiniowała projekty uchwał na sesję.  

  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja spotkała się dwa razy w minionym miesiącu. Na pierwszej komisji 

pochylili się nad informacją o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Suchy Las, spotkali się 

z kierownikiem Referatu Oświaty oraz z Panią Wice Wójt. Na drugim posiedzeniu komisja opiniowała 

projekty uchwał na sesję i zaopiniowała projekt budżetu na rok 2024. W trakcie prac komisji na 

pierwszym i drugim posiedzeniu pojawił się temat utworzenia strategii oświatowej dla gminy.  

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że Komisja spotkała się raz. Komisja opiniowała projekty uchwał na 

sesję oraz projekt budżetu na rok 2024. Ponadto Komisja zajmowała się zaległościami związanymi 

z działaniami w obrębie Referatu Ochrony Środowiska.  



48 

 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, 

że Komisja w minionym okresie nie obradowała. Wskazał, że w dniu sesji w trybie obiegowym 

opiniowali budżet na rok 2024.  

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna I. Koźlicka poinformowała, że Komisja w minionym 

miesiącu obradowała dwa razy. Na początku miesiąca zajęła się analizą dokumentów przekazanych 

przez spółkę LARG w ramach kontynuacji kontroli w spółce, a drugie posiedzenie dotyczyło 

przygotowania strategii i planu pracy na następny rok oraz opiniowaniem projektu budżetu na rok 

2024. 

 

 Informacje Radnych Powiatowych (05:14:22*) 

 

Brak Radnego Powiatowego.  

 

Ad. 26. Interpelacje i zapytania radnych (05:14:39*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że nie było 

interpelacji i zapytań radnych. 

 

Ad. 27. Wolne głosy i wnioski (05:14:45*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak odnosząc wypowiedź do Wójta 

spytał co z analizą spadku wody w Zalewie w Biedrusku. Wskazał, że spotkanie miało odbyć się we 

wrześniu, październiku, w listopadzie, a zaraz grudzień.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że do końca roku uda się zorganizować spotkanie 

chociaż grudzień jest bardzo ciężki i nie wie czy jest sens tylko po to by dopełnić zobowiązania. Wójt 

wskazał, że nie chce by spotkanie było narzucone, zadekretowane przez wójta, a nieprzygotowane czy 

niepełne treści merytorycznej przez wykonujących te analizy. Wójt podkreślił, że wykonawcy 

doskonale wiedzą, że na analizy i spotkanie czeka urząd, rada oraz mieszkańcy. Wójt stwierdził, że to 

że pogoda się zmieniła i nie doskwiera upał niczego nie zmienia, gdyż wiedzą, że zapewne znowu się 

problem się pojawi. Wójt obiecał, że będzie pilnował tej sprawy ale na dzień sesji nie ma ustalonej 

i uzgodnionej daty spotkania.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy analiza została już 

złożona. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała, że analiza została złożona w części. Nie 

ma w niej wyników wizyt w terenie, więc nie nazwałaby tego do końca analizą tylko wstępnym 

dokumentem.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy jest termin w umowie, do 

którego firma powinna się wywiązać z analizy. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że jest i dała do zrozumienia, że minął. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman odnosząc się do wypowiedzi 

Pani Wice Wójt odnośnie ulicy Dworcowej i jednym miejscu, w którym jeszcze nie było uzgodnień 

z mieszkańcem odnośnie wiat, a następie, że były. Radny wskazał, że się zagubił. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok  poinformowała, że mogła się nieprecyzyjnie wyrazić. 

Wskazała, że na 5 wiat, cztery miejsca są ustalone i procedowana lokalizacja z właścicielami. 
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W jednym nastąpił problem ale został rozwiązany i przystępują z tymże właścicielem do 

procedowania. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman spytał o to, która jednostka 

OSP nie chce fotowoltaiki. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że Suchy Las posiada fotowoltaikę, w związku 

z tym nie było potrzeby zakładania czy poszerzania, tym bardziej, że OSP Suchy Las jest 

w wyjątkowej sytuacji, gdyż jako jedyni użytkują swój obiekt.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman poprosił o aktualizację stanu 

realizacji tematów dotyczących ulicy Wichrowej, świateł spowalniających i ruchu wzdłuż ulicy 

Szkolnej w Zielątkowie. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że odnośnie inwestycji na Wichrowej jak 

i pozostałych inwestycji związanych z Aquanetem uzyskała dzień przed sesją pismo z Aquanetu, 

że przychylili się do gminnych propozycji i rozwiązań. W związku z tym dzień po sesji będą 

przygotowywać pismo, które spowoduje, że będą mogli podpisać umowę i dalej procedować tak jak 

rozmawiali na komisji. Odnośnie świateł spowalniających wskazała, że wysłali do starostwa 

uzupełniony dokument. Dodała, że specjalista był na chorobowym. Wskazała, że uzgodnienia wraz 

z tymi dokumentami zostały wysłane do powiatu i czekają na odpowiedź formalną. Dodała, że jest to 

jeden z tematów do rozmów z powiatem i z ZDP w następnym tygodniu. Wskazała, że szukają 

z powiatem rozwiązania, które pozwoli z jednej strony to zrealizować. Dodała, że nie mają jeszcze 

tego sprecyzowanego ale działają. 

 

Sołtys Wsi Golęczewo K. Kachel odniosła się do autopoprawki, którą Rada odrzuciła w zakresie 

zabezpieczenia w budżecie na 2024 rok kwoty 510.000,00 zł stanowiącej 30% wydatków 

kwalifikowanych dotyczących wkładu własnego. Sołtys wyraziła nadzieje, że Radni zmienią zdanie 

i na kolejnej sesji podejmą odmienną decyzję. Wskazała, że nabór wniosków trwa do 22 grudnia, więc 

jest szansa, że OSP i urząd gminy zdążą złożyć jednak ten wniosek o nowy samochód. 

 

Radna A. Ankiewicz w nawiązaniu do poruszonego tematu wiat poprosiła o wskazanie jak wygląda 

wnioskowanie o zwrot dotacji na zintegrowane węzły Golęczewo-Chludowo.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że jednym z elementów, który musieli dopełnić 

jest ponowne zgłoszenie do powiatu i zostało to zrobione. Poinformowała, że dlatego wybierają się na 

kurtuazyjną wizytę w przyszłym tygodniu do powiatu, by procedury nieco przyspieszyć. 

Radna A. Ankiewicz wskazała, że dopytuje, bo czas jest do końca roku. 

 

Ad. 28. Zamknięcie sesji (05:21:46*) 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął LXIV sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 30 listopada 2023 r. o godz. 21:49. 

 

 

                   Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

               Agata Lankiewicz                                   Gminy Suchy Las 

        Radosław Banaszak  

 

 

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  


